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TERVEK A KULTÚRÁBAN

további részletek a 5. oldalon

Következő számunk 2024. november 20-án jelenik meg.

Legutóbbi számunkban még csak találgattuk, hogy milyen 
aspektusban kerül ismét a közgyűlés elé, annak is a zárt szeg-
mensébe, a ferences kolostor helyzete. Mint utóbb kiderült, 
egy szolnoki ügyvéd a vele kötött szerződést most szeretné 
behajtani Nagykanizsán. A kért összeg, a kapavágásig el sem 
jutó projekt kapcsán, 17 millió forint + ÁFA. 

A nagykanizsai menhely bezárásának ügye október köze-
pén robbant be a köztudatba, amikor kiderült, hogy a járá-
si főállatorvos 30 napos határidőt szabva a telep bezárását 
és annak kiürítését rendelte el. Akkor és azóta többször is 
foglalkozott a Médiaház a témával, már csak azért is, mert 
az ügy az év elejére, valamikor a választások előtti, tavaszi 
időszakra nyúlik vissza.

részletek a 2. oldalon

Vegyesek a vélemények a MOHU rendszerével kapcsolatban. 
A céllal bárki egyet tud érteni, miszerint szabadítsuk meg a 
környezetünket a hulladékoktól. Hiányosságok felfedezhetőek 
még a visszaváltási rendszerben, a gyűjtögetők dolgát pedig a 
sorra bejelentett változtatások sem könnyítik meg.

Kabar honfoglalók, Thúry 
György temetkezési helye, 
olasz testvérvárosi kapcsolat 
felvétele,  mozgalmas kultu-
rális év vár ránk – tudtuk meg 
Károlyi Attila tanácsnoktól.

7. oldal

Vlaszák Gézának példaképe volt 
Grosics Gyula, a kanizsaiak közül 
Zalán József, Kovács Győző, de ne 
hallgassuk el azt sem, hogy ő is pél-
daképpé vált. 

ÉRDEKES EMBEREK 87. MESTERÖTÖS SEM VOLT  
ELEGENDŐ

November 11-én komoly erőpró-
ba előtt áll a Kanizsa Arénában az 
NFC legénysége.

„Kikapcsol és éltet. Ha most me-
gyek, és rugdosom a lehullott le-
veleket, már az öröm.” Göndör Ist-
ván közgazdász, volt országgyűlési 
képviselő birtokára látogattunk el.

ÁSÓ, KAPA, GEREBLYE 126.

8-9. OLDAL 13. OLDAL 11. OLDAL

AZ ÍGÉRET  
KILENCÉVES, A 
SZÁMLA MAI? 

Még mindig terítéken a Modern Városok Program

MI LESZ VELED, 
MENHELY?
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AZ ÍGÉRET KILENCÉVES, A SZÁMLA MAI?  
Még mindig terítéken a Modern Városok Program 

sem bérli tovább. – Az ingatlan 
nem a miénk, nem az önkor-
mányzaté, hanem az egyházé. A 
projekt idején haszonbérbe kap-
ta az egyháztól Nagykanizsa. De 
miután a projekt nem aktuális, az 
önkormányzatnak pedig nincsen 
arra forrása, hogy bármit kezdjen 
az ingatlannal, ezért döntöttünk 
a haszonbérleti szerződés meg-
szüntetése mellett – mondta el 
Horváth Jácint. 

Jövő nyáron már tízéves 
jubileuma lesz Orbán Viktor 
azon beszédének, amelyben öt 
Nagykanizsát érintő fejlesztést 
jelentett be. Az újból előkerülő 
kolostor-ügy kapcsán kíváncsiak 
voltunk arra is, hogy a többi pro-
jektelem esetleg tartogathat-e 
még néhány, a mostanihoz ha-
sonló, 17 millió forintos meg-
lepetést. Horváth Jácint rövid 
válasza a „reméljük nem” volt, de 
lássuk kicsit bővebben. – Az Aré-
na kapcsán még egy eszközbe-
szerzésre vonatkozó közbeszerzé-
si-eljárásfolyamat van vissza, de 
ott már más nincs.

Érdekesebb lehet az uszoda és 
a délkeleti elkerülőút helyzete. A 
Modern Városok Program szin-
te napra pontosan 1 éve történt 
megszüntetésekor ugyanis, a 
kormány Lázár János építési és 
közlekedési minisztert bízta meg 
a korábban megkötött megálla-
podások felülvizsgálatával. Akkor 
Horváth Jácint és Gondi Zoltán, a 
többségi frakció akkori sportért 
felelős tanácsnoka is kijelentette: 
mindenképpen tárgyalnának a 
folytatásról a kormánnyal. Akkor 
Gondi azt is hangsúlyozta: egyér-
telmű, hogy megjárna egy új 
uszoda Nagykanizsának, hiszen 
a környéken nincs olyan létesít-
mény, amely olyan kihasználtsági 
mutatók mellett üzemelne, mint 
a kanizsai. Azonban a tárgyalás-
ra túl sok esélye nem lehetett a 
potentátoknak, hiszen már tavaly 
decemberben leközölte Lázár Já-
nos, hogy egyik kanizsai elemet 
sem támogatja. – A minisztérium 
azóta kért be tőlünk anyagot, az 
uszoda műszaki tartalmát kellett 
csökkentenünk. Ennek idén júni-

us elejéig eleget is tettünk. A vá-
lasztások óta azonban semmilyen 
központi válasz nem érkezett, 
holott kormányhatározat kötelez-
te rá az érintett minisztériumot. 
Az elkerülő még kevésbé látható 
számunkra, hiszen annyira sem 
voltunk bevonva, mint mondjuk 
a ferences kolostornál. Ez erede-
tileg is a Nemzeti Infrastruktúra 
Fejlesztő Zrt. projektje volt, így az 
önkormányzat semmilyen felada-
tot nem kapott, már a legelején 
sem. Mindezek után nem meg-
lepő, hogy kevés a rálátásunk. 
Úgy tudjuk, hogy a nyomvonalat 
kijelölték, az engedélyezési terv-
dokumentáció készítése elkezdő-
dött, talán végig is ment, de en-
nél tovább nem jutott a projekt. 
Kivitelezésről szó sem volt, csak 
kampányígéretként hangzott el. 
S nem gondolnám, látva az álla-
mi költségvetést, hogy azoknak a 
kijelentéseknek komoly tartalma 
lett volna. Ráadásul ez teljes egé-
szében hazai forrásból valósult 
volna meg, uniós támogatás nél-
kül. Ennek nem látom realitását, 

de cáfoljon meg a kormány, és 
mind nagyon boldogok leszünk – 
foglalta össze Horváth Jácint. 

Utolsó mondataiban Lázár Já-
nos idén májusban tett kanizsai 
látogatására utalt Horváth Jácint. 
Akkor az építési és közlekedési 
miniszter úgy fogalmazott: Cse-
resnyés Péter országgyűlési kép-
viselő és Balogh László polgár-
mester elérte, hogy még ebben 
a ciklusban elkezdődhet a déli el-
kerülőút kivitelezési terveinek el-
készítése, s a mintegy 35 milliárd 
forintos beruházás az újabb ipari 
területek feltárását és a belvárosi 
forgalom tehermentesítését szol-
gálja. 

MIKÓ-BARÁTH György

Az egészen pontosan 
4.151.485.260 forintnyi állami 
támogatást kapó projekt kapcsán 
némi ismétlés: „A régi fényében 
tündöklő Ferences Rendház az 
állandó kiállításain túl a század-
forduló Nagykanizsáját is hivatott 
életre kelteni helytörténeti kiállí-
tás keretében. Továbbá kiváló le-
hetőséget teremt a városunkban 
tevékenykedő iparművészek, 
képzőművészek számára, hogy 
időszakos jelleggel a lakosság és 
a nagy közönség elé tárják alkotá-
saikat. Az újonnan felépülő épü-
letrészben meleg konyhával egy-
bekötött rendezvényterem kerül 
kialakításra, amely hangulatában 
a Ferences kolostorhoz illeszke-
dik, ám a XXI. század moderni-
tásának jegyeit is magán fogja 
viselni. Kézműves látvány-sörma-
nufaktúrának ad otthont a Rend-
ház pincéje, amelynek nem 
titkolt célja a Kanizsai Sör gyár-
tásának és régi, kiemelkedő hír-
nevének visszaállítása…” – íme 
néhány PR-mondat a kolostori 
ígéretek leírásából. Az októberi 
soros ülésen folytatott vitáról 
nem kaphattunk információkat, 
a döntést magát azonban meg-
ismerhettük. Mint azt Horváth 
Jácint, Nagykanizsa polgármes-
tere elmondta, az ügyvédi kont-
raktus költsége az álláspontjuk 
szerint már az államot terheli. – A 
ferences kolostor eljutott 2019-
ben egy kiírt közbeszerzésig, de 
az eredménytelen lett, mivel a 
beérkezett ajánlatok meghalad-
ták a rendelkezésre álló összeget. 
Ezt követően elvitték a projekt 
felelősségét a várostól, az uszo-
dáéval együtt. Majd több közbe-
szerzést nem is írtak ki, később a 
nálunk lévő pénzt visszavonták. 
Tulajdonképpen a minisztérium 
minden feladatot átvett, ezért 
úgy gondoljuk, nekünk nincs 
semmilyen elmaradt fizetniva-
lónk. Ha mégis valakinek ilyen 
igénye van, akkor a minisztéri-
umnak kell eljárnia – szögezte le 
a városvezető. A hogyan tovább 
kapcsán szintén fontos döntés a 
legutóbbi közgyűlésről, hogy a 
város a kolostor épületegyüttesét 
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ÚTFEJLESZTÉS: 2025-BEN ELKÉSZÜL A SUGÁR UTCA HIÁNYZÓ SZAKASZA
A legutóbbi közgyűlésen és az azt követő sajtótájékoztatón 
jelentette be Horváth Jácint polgármester, hogy a város a 
TOP-forrásból megkapta a 193 millió forintos támogatást a 
Sugár utca felújítására. Az EU-s pénzből finanszírozott útfej-
lesztések kapcsán ez a második pozitív hír néhány héten belül, 
hiszen a Tripammer Gyula utca rekonstrukciója kapcsán már 
aláírták a támogatási szerződést.

kat ki kell váltani. Ez azt jelenti, 
ha nem elég csak lemarrni az 
aszfaltot. Térköves burkolatot fog 
kapni a járdaszakasz, faltól falig 
rekonstrukció lesz, ugyanúgy, 
ahogy előtte és utána is látható. A 
kivitelezés kapcsán elmondható, 
hogy mind a két esetben vannak 
még tervezési feladatok vissza, a 
szükséges előkészületeket még 
meg kell tenni. A Tripammer-pro-
jekt és a Sugár utca munkái is 
rendelkeztek már tervekkel, így 
csak véglegesíteni kell mindezt, s 
utána indulhat a közbeszerzés. Ez 
remélhetőleg jövő év elején meg-
történik, a második felében pe-
dig jöhetnek a munkák. Ez a terv 
most – tette hozzá Horváth Jácint, 
Nagykanizsa polgármestere.

Az időzítés azonban még a 
megszokottnál is fontosabb lesz 

a Sugár utca kapcsán, hiszen 
fontos lenne elkerülni az iskola-
időszakot, viszont ugyanez igaz a 
Magyar utcára, ahová az E.ON üte-
mezte a felújítást 2025 nyarára. – 
Az E.ON már idén nyárra tervezte 
a közműcserét a Magyar utcán, az 
Arany János utcai körfogalomtól 
a Sikátor utcáig tartó szakaszon. 
Itt félpályás lezárás lesz, s amint 
ez elkezdődik a Sugár utca lenne 
a mentesítő, elég nagy forgalom-
mal. Így ezt a munkát iskolaidő-
ben nem lehet megvalósítani. 
Viszont mindenképpen össze kell 
hangolni a kettőt, mert egyszerre 
nem lehet a két utca lezárás alatt, 
hiszen az közlekedési káoszt okoz-

na. A projektet azonban eltolni 
sem lehet még egy évvel, hiszen 
határidős. Így könnyen lehet, 
hogy a Sugár utcai feladatok még-
iscsak bele fognak lógni az iskola-
időszakba, de azt mindenképpen 
el kell kerülni, hogy a két felújítás 
egyszerre történjen – hangsúlyoz-
ta Horváth Jácint.

Sugár utca esetében is néhány 
héten belül aláírják a támogatási 
szerződést. Azt követően szaka-
szos finanszírozással érkezik a 
pénz a város számlájára, a projekt 
kapcsán mindig egy évre előre 
kell leadni a terveket, s az azok-
hoz tartozó költségvetést.

MIKÓ-BARÁTH György

IRÁNY KAPRONCA!
A legutóbbi közgyűlésen Károlyi 

Attila képviselő (ÉVE) hozta fel a 
Nagykanizsa-Kapronca közötti út 
rövidítésének ügyét. A Zala határá-
tól nem messze fekvő Zákány mel-
lett vezethet majd egy új útszakasz 
Horvátország irányába. Párszáz 
méterre itt a határtól már elérhető 
a 41-es főút, amely a Horvátország-
ban meglévő Dráva-hídon keresz-
tül elérhetővé tenné Kaproncát. 
Az út kikötése, a határmetszési 
pont valahol ott lehetnek, ahol 
2015-ben nagy számban érkeztek 
a menekültek Horvátország felől 
Magyarországra.

Horváth Jácint polgármester az 
új út építésével kapcsolatban azt 
mondta, hogy  Kapronca és Nagy-
kanizsa között már évek óta na-
gyon jó a kapcsolat és ezt tovább 

tudná erősíteni egy rövidebb út 
megépülte. Ahogy fogalmazott, 
Nagykanizsának minden megol-
dás jó lehet a három lehetőség-
ből. Akár a murakeresztúri híd, 
akár a zákányi új út kiépítésével, 
de a gyékényesi, már meglévő 
murvás út fejlesztésével is jelen-
tősen rövidülne a távolság a két 
város között.

Igen, három lehetőség is felme-
rült a szomszédos, jelenleg köz-
úton 70 km-re levő város közötti 
közlekedés kiépítésére. Az egyik 
egy álomhíd építése Murake-
resztúr térségében. Ez hatalmas 
összegbe kerülne, mely mögött 
leginkább a parlamenti képviselő 
lobbija áll. Hogy ebből mikorra és 
mennyiből lehet valóság, ma még 
nehéz megmondani. A másik le-
hetőség ez a bizonyos, fentebb 
már említett zákányi terv. Infor-
mációink szerint ez a legesélye-
sebb fejlesztés, mert erre uniós 
támogatási szándék is mutatko-
zik. Ennek az útnak az elkészítése 

töredéke lenne a murakeresztúri 
változatnak, ráadásul még továb-
bi legalább tíz kilométerrel rövidí-
tené a két város közötti közúti tá-
volságot. Nagykanizsáról alig fél 
óra alatt lehetne erre Kaproncára 
érni, kb 35 km-es távot megtéve. 
Van egy harmadik, már működő 
nyomvonal is.

Gyékényesen át is el lehet jutni 
Horvátországba. Igaz, ez kb. 4 és 
fél kilométerrel hosszabb, mint a 
még csak tervben létező zákányi, 
de már van. Elmentünk, meg-
néztük. Gyékényes és Gotalovo 
között egy murvás útszakaszon 
lehet gépkocsival átjutni. Teher-
forgalomra és jelentősebb közúti 
forgalomra ez az út alkalmatlan, 
de megerősítésével, szélesítésé-
vel érdemes lenne foglalkozni. 
Gyékényesen a temető mellett 
kell befordulni. Innen a hatá-
rig kb. másfél kilométer, onnan 
nagyjából 200 méter a murvás 
útszakasz. Ott pedig jön már 
a horvátok 41-es főútja, amely 

egyenesen vezet a Dráva-hídra, és 
negyed órányi autózást követően 
Kapronca központjában lehetünk.

Ezen az úton és Zákány határá-
ban is visszaköszönt a közelmúlt. 
Ugyan már nem kellene, hogy ott 
legyen, de még mindig áll a kerí-
tés, megerősítve a pengés dróttal 
a két ország határán. Hogy ezen a 
határszakaszon mennyi értelme 
volt megépíteni, arra nem nehéz 
válaszolni. A 2015 nyarán, Horvát-
országból szervezetten, vonattal 
szállított menekültek áradata 
egyik napról a másikra megszűnt, 
majd ezt követően a kilenc év 
alatt illegálisan itt senki nem 
akart átjutni a zöldhatáron. Hor-
vátország schengeni csatlakozá-
sát követően fél év múlva minden 
fizikai akadályt meg kellett volna 
szüntetni a határon. 2023. július 
elsején járt le ez a határidő, de a 
két ország között továbbra sem le-
het szabadon bárhol átkelni. …de 
ez már egy másik történet.

TAR Mihály

Még az áprilisi soros ülésen, 
egyhangúlag fogadták el a kép-
viselők Nagykanizsa hat tételből 
álló TOP-os fejlesztési listáját. Az 
Európai Unió a 2021-2027 közötti 
időszakban is biztosít támogatást 
azoknak a városoknak, amelyeket 
a megyei önkormányzat kijelölt. 
Ebbe a blokkba Nagykanizsa is 
beletartozik, így a város mintegy 
7 milliárd forintot hívhat le, amit 
meghatározott célokra, de szaba-
don választott projektekre lehet 
elkölteni, köztük a most említett 
útfejlesztés.

– Nincs jó állapotban ez a ko-
rábban kihagyott szakasz a Rá-
kóczi – Vörösmarty utca között, 
ezért is döntöttünk úgy, hogy ezt 
vesszük előre a fejlesztési listán, 
a Tripammer Gyula utca mögé. 
Közművek vannak alatta, így azo-

fotó: Mikó-Baráth György



KOS (03.21-04.20):  Ha elege lett már a vizuális élményekből, legyen gyakorlatiasabb. Kezdjen olyan tevékenységbe, aminek kézzel fogható eredménye is lesz.
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MI LESZ VELED MENHELY?
Az említett időszakban jelent 

meg a menhelyen az akkori pol-
gármester és kabinetfőnöke, akik 
a felelős állattartásra szerették 
volna felhívni a figyelmet azzal, 
hogy kikölcsönzött kutyákkal 
sétálnak és fotózkodnak, majd 
megjelennek a sajtóban. Ez akkor 
le is zajlott azzal, hogy a közössé-
gi médiában pár bejegyzésben, 
egy magát állatvédőnek nevező 
egyesület tagjai közül többen is 
kritizálták a menhelyi körülmé-
nyeket és néhány lejárató posztot 
tettek közzé.

Akik ismerték a menhely valós 
körülményeit, azok tudták, hogy 
csúsztatás és néhány szándéko-
san beteg kutya lefényképezé-
sével keltettek olyan hangulatot, 
hogy a menhelyen minden állat 
elviselhetetlen, embertelen kö-
rülmények között él. A válasz-
tások ezt követően lezajlottak, 
az akkori polgármestert a város 
választói menesztették, amivel el 
is ülhetett volna az ügy. Azonban 
nem ez történt.

Az augusztusi, még a korábbi 
polgármester által vezetett ülé-
sen próbált a kormánypárti oldal 
egy előterjesztést tárgyalni, mely 
a menhelyi visszaélésekről szólt. 
Az akkori polgármester, nevezzük 
meg, Balogh László egy zárt ülés-
re készített anyagot próbált volna 
tárgyaltatni, de a többségben 
levő ÉVE-frakció ezt nem látta in-
dokoltnak, így nem is vették na-
pirendre. Azóta érdekes dolgok 
történtek.

Kiderült, hogy valaki, aki azóta 
sem merte vállalni a nyilvános-
ság előtt, hogy ki ő, bejelentést 
tett a kormányhivatalnál a men-
helyi körülmények között. Olyan 
fontos volt ez a bejelentés, hogy a 
járási főállatorvos azonnal vizsgá-
latot tartott és megállapításokat 
tett. Leginkább a csatornarend-
szer hiányát tette szóvá, melynek 
pótlására 45 napot adott. Ahogy 
ez lejárt azonnal utóellenőrzés 
következett, ahol megállapítot-
ta, hogy a menhelyen látható 
változás nem történt, ezért jött a 
verdikt: Működési engedély visz-
szavonása, a menhely 30 napon 
belüli kiürítése. Egyébként ennek 
érdekessége, hogy ugyanaz az 

eljáró hatóság, ugyanolyan jog-
szabályi környezetben három éve 
még simán kiadta ezt a bizonyos 
engedélyt, mintegy mindent 
rendben találva. Pedig akkor sem 
volt csatorna.  

Ezek után ismét beleállt a poli-
tika a történetbe. Balogh László, 
immár képviselőként egy inter-
pellációban állította, hogy ha au-
gusztusban foglalkozik a témával 
az önkormányzat, akkor ez a hely-
zet nem áll elő. Feltehetően ezt 
az állítást erősítendő valaki nyil-
vánosságra is hozott két levelet, 
melyek a menhely rossz körül-
ményeiről tájékoztatták Balogh 
Lászlót, még polgármesterként. 
Az aláírásokat ezekről a levelek-
ről törölték, de az eredetijüket 
szerkesztőségünk postaládájába 
is befújta a szél, amelyből kide-
rül, hogy egy német állampolgár-
ságú nő és az ő munkáját segítő 
kanizsai vállalkozó jegyezte eze-
ket a leveleket. Ezek a valóság-
tartalmukat erősen megkérdője-
lezhető állításokat tartalmaztak, 
de arra elegendőek voltak, hogy 
Balogh polgármester feljelentést 
tegyen a rendőrségen. Erről is 
hivatalosan tájékoztatásnak jel-
zett levélről is van egy példány a 
postaládánkban, melyet forma-
ilag nehéz feljelentésnek tekin-
teni, inkább egy kérés a városi 
kapitány felé, hogy olvassa el a 
mellékelt, azóta nyilvánosság elé 
került leveleket.

Na, de ugorjunk! Egy csomó 
kérdés merült fel ugyanis az eset 
kapcsán. Számos furcsaság, csak 
sejthető érdekek, nem túl nehe-
zen észrevehető összefonódások, 
létező vagy nem létező külföldi 
kapcsolat bonyolítja a szálakat, 
de ezek kibogozása egyelőre 
még nem történt meg. Az állatok 
ellátása pedig mindeközben is 
folyamatos, sőt…

Azóta ugyanis a menhelyen 
megkezdődtek a csatornázási 
munkálatok, melyek szombaton 
már igencsak előrehaladott álla-
potban voltak. Varga Károlyné, 
az Élettér Állat- és Természetvé-
dő Egyesület elnökével beszél-
gettünk az építési területté vált 
telepen, aki elmondta, hogy két 
héttel a határidő előtt egyetlen 

állatot sem vittek máshova. Fo-
lyamatosak az örökbeadások, de 
a telep kiürítését nem kezdték 
meg.

– Igen, volt tavasszal egy olyan 
dolog, ami nem tudom, így most 
mennyire publikus, de volt egy 
sértődés, ami mellé beálltak a 
férjek és próbálták rajtunk elver-
ni a port – emlékezett vissza a 
történet elejére az elnök. – Beállt 
sajnos mögéjük a politika egy 
vonalon, az a része nem sike-
rült, vagy nem tudták a terveiket 
véghez vinni. Most meg beállt 
mögéjük az állategészségügy. 
Egyébként én nem gondolom 
hogy ez akkora nagy probléma 
volt, hiszen a magyarországi 
menhelyeken szinte sehol nincs 
ilyen csatornarendszer. A beto-
nozást, javításokat azokat kijaví-
tottuk – folytatta Vargáné. – Van 
egy kennelsor, amit nem fogunk 
tudni megcsinálni, mert arra már 
nincsen pénzünk. Az is betonos, 
töredezett, de, takarítható, fertőt-
leníthető. Vannak előírások, és 
azt elismerem, annak nem felel 
meg, úgyhogy ezt most le fogjuk 
zárni. Bízom benne, hogy ezzel 
majd megoldódik ez a dolog és 
nem folytatódik az ellenünk folyó 
lejárató kampány, hecckampány.

Időközben kiderült, hogy hét-
főn a Kormányhivatal kezdemé-
nyezésére zajlott egy egyeztetés. 
Ide, a menhely üzemeltetőjét, 
nem mellesleg tulajdonosát nem 
hívták meg. A Kormányhivatal 
sajtó csoportjától kaptunk kér-
déseinkre választ. Ebből kiderül, 
hogy két szervezet is jelentkezett 
a működtetésre, és velük mentek 
az önkormányzattal egyeztetni. 
Ezek azonban sokra nem vezet-
tek, mert úgy tűnik, az ügyben 
érintettek egy része most tudta 
meg, hogy olyan hosszútávú 
szerződések vannak érvényben, 
melyeket nem lehet egyik napról 
a másikra felmondani.  

Az egyeztetésről a Kormányhi-
vatal közlését változtatás nélkül 
közöljük:

„A Szimat Állatvédő Egyesület 
és az Együtt egy életért, ártat-
lan állatokért Egyesület elnö-
kei e-mail útján keresték meg 
Nagykanizsa Megyei Jogú Város 

polgármesterét és a Zala Várme-
gyei Kormányhivatal Nagykani-
zsai Járási Hivatalának hatósági 
főállatorvosát a nagykanizsai 
állatmenhellyel kapcsolatban. 
Megkeresésük célja az a segítő 
szándék volt, hogy valamilyen 
megoldást találjanak a város ve-
zetésével és a hatósággal közösen 
az állatmenhelyen elhelyezett 
állatok sorsának rendezése, va-
lamint az állatmenhely működé-
sének megújítása érdekében. A 
sajtóban megjelent híreken túl 
szerették volna a nagykanizsai 
állatmenhely jelenlegi helyzetét 
teljes valójában megismerni és 
arról átfogó, hiteles képet kapni. 
A levelükben kért megbeszélés 
megszervezése érdekében a 
Zala Vármegyei Kormányhiva-
tal megadta a lehetőséget és a 
keretet az egyesületeknek és az 
önkormányzatnak arra, hogy az 
állatmenhelyen élő állatok sorsa 
megnyugtatóan rendeződjön. A 
megbeszélésen az önkormányzat 
képviselői jelezték, hogy hosszú 
távra szóló szerződéses kötelem 
áll fenn a város és az állatmen-
helyet jelenleg használó „Élettér” 
Állat- és Természetvédő Egyesület 
között, mely mindkét felet kötele-
zi. A Kormányhivatal a megbeszé-
lés megszervezésével elindította 
a folyamatokat a megoldás felé, 
amelyről azonban a fent említett 
szerződéses kötelezettségek mi-
att az abban érintett felek tudnak 
nyilatkozni.”

Arra a kérdésünkre, hogy „A 
Kormányhivatal ki(k)nek a felké-
résére szervez olyan egyeztetést, 
melyben egy – az ügyben érintett 
szervezet, mint tulajdonos – nem 
képviseltette magát?” – nem kap-
tunk választ.

Az ügyre még visszatérünk.
TAR Mihály



BIKA (04.21-05.21):  Az eddigieknél most szerencsésebb napokra számíthat. Csak ki kell nyújtania a kezét, és máris kitárul ön előtt a világ. Alig tud majd válogatni 
a sok jó közül. 
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MEGKÉRDEZTÜK – MŰKÖDIK A VISSZAVÁLTÁS?
Változást vezetett be a MOHU a visszaváltási rendszer kapcsán, így október 26-tól egy tranzakció során maximum 100 palackot 
lehet az automatákba dobni, egyszerre összesen 5 ezer forint értékben. A megkérdezett kanizsaiak szerint a rendszer jól működik 
és a korlátozás sem jelent nehézséget.

Idén nyáron indult el Ma-
gyarországon az új visszaváltási 
rendszer, amiről már akkor is po-
zitívan nyilatkoztak a kanizsaiak. 
Korábban beszámoltunk arról is, 
hogy a kezdeti 2 millióról néhány 
hónap alatt több mint a három-
szorosára nőtt a naponta vissza-
váltott palackok száma országos 
szinten, a számok pedig azóta 
is folyamatosan emelkednek. 
Panaszok ugyan akadnak, első-
sorban az automaták működése 
kapcsán, de a rendszer egészét a 
megkérdezett kanizsaiak többsé-

zásról is elmondta a véleményét 
stábunknak. – Jogos, mert ahogy 
láttam, ezek a gyűjtögetők azért 
több ezer forintért összeszedik és 
akkor visszaviszik – fogalmazott. 
Hozzátette, a rendszer kapcsán 
másoktól sem hall panaszokat.

Tóth Ferencé azonban máshogy 

szerinte olyan gyorsan nem is 
gyűlnek a palackok, hogy ez gon-
dot okozzon.

Mások inkább a kevés automa-
ta miatt panaszkodnak, hiszen 
sokaknak utazni kell ahhoz, hogy 
vissza tudják vinni az összegyűj-
tött palackokat. Antalics Dezsőné 

nak tartom, tehát engem nagyon 
zavart a rengeteg eldobott hulla-
dék a városban – mondta el. Hoz-
zátette, bízik benne, hogy emiatt 
kevesebbet szemetelnek majd 
az emberek. Mint fogalmazott: 
szeretném, ha a zacskók is mind 
lebomló anyagból készülnének.

Találkoztunk ugyan olyanokkal, 
akik még nem váltottak vissza 
palackokat, azonban azok, akik 
rendszeresen használják az auto-
matákat, úgy látják, a rendszer jó 
ötlet, amin az új szabály beveze-
tése sem változtat. A korlátozás 
csak az egyszerre visszaváltható 
palackok számára vonatkozik, így 
az 5 ezer forintos határ elérése 
után új tranzakcióval folytatható 
a művelet.

TÓTH Csilla

ge ezúttal is po-
zitívan értékelte. 
Kiss Pálné az ok-
tóber 26-án be-
vezetett, 5 ezer 
forintos korláto-

látja. – Néha so-
kat kell várni és 
visszadobja a 
gép, egyébként 
jó ötletnek tar-
tom, de vannak 
még problémák 

– emelte ki.  A korlátozás kapcsán 
azt mondta, az szintén nem je-
lent problémát. – Szinte minden 
nap jár az ember boltba, akkor 
visszaviszem. Nem szeretem ra-
kosgatni – tette hozzá, mondván, 

szerint pedig első-
sorban a környe-
zetvédelem miatt 
lenne szükség 
arra, hogy min-
denkinek legyen 
lehetősége vissza-

váltani. – Ha valaki nagyon távol 
lakik azoktól a helyektől, ahol visz-
sza lehet váltani, neki lehet, hogy 
nem tetszik – hangsúlyozta, de ki-
tért a környezetvédelem fontossá-
gára is. – Én nagyon pozitív dolog-

ITT VETTEM! MÉGSE JÓ NEKI?
Még egyszer az üvegvisszaváltásról

Vegyesek a vélemények a 
műanyag, fém, üveg csomago-
lóanyagok visszaváltásával kap-
csolatban. Külföldön már meg-
szokotthoz hasonlóan, de azért 
nagyon magyarosan indult és 
még mindig csak járatódik be a 
MOHU rendszere. A céllal bárki 
egyet tud érteni, nevezetesen: 
szabadítsuk meg a környezetün-
ket az ilyen jellegű anyagoktól. Ha 
érdekeltek vagyunk a palackok, 
dobozok összegyűjtésében és 
azok leadásában, a rendszer mű-
ködik. Kivéve Magyarországon.

Többszöri időpont- és határidő- 
módosítás után indult el a nyá-
ron a rendszer. Nagyon hamar 
kiderült, hogy vannak bajai. Az 
automatákba, talán nem szándé-
kosan épített népmesei elemek 
következtében hol működtek, 
hol nem. Hol sikerült időben ürí-
teni, hol nem. Így aztán gyakran 
fordult és fordul elő manapság 
is, hogy a megrakott szatyrokkal 
érkező, lelkes visszaváltó típusú 
állampolgár hoppon marad és vi-

heti vissza a kocsiba a palackokat.
A rendszer hiányossága a 

csomagolásfelismerő program 
kiforratlansága. Az egyik legy-
gyakoribb mondat az üveget a 
lyukba tologatóktól, hogy „Itt 
vettem a boltban, mégsem veszi 
vissza!”. Márpedig az automata 
kegyetlen. Akkor sem szól vissza 
ha az anyját szidják, ugyanolyan 
fapofával köpi vissza az üveget. 
Mindezek után a legtöbbször a 
bolti dolgozók zsebelhetik be az 
üvöltéseket, szidalmakat, pedig 
nekik ugyanannyi közük van az 
automatához, mint az etióp alkot-
mányhoz.

Sokan vagyunk, akik nagyban 
játszanak a visszaváltási félkarú 
rablós játékban. Bevallom őszin-
tén, nem váltom vissza azonnal a 
palackot, ahogy elfogyott a tartal-
ma. A kocsiban, az előszobában 
szatyorban, zsákban várja a fo-
lyamatosan növekvő kupac, hogy 
végre a MOHU tulajdonába kerül-
jenek és felajánljam a cég részére 
a zsákmányt. Amit egyébként ko-

rábban én vettem meg és hitelez-
tem üvegenként 50, de akár 178 
forintot is a cégnek. Egyszer azt a 
hitelállományt is kiszámolhatná 
valaki, ami megmutatná, adott 
pillanatban mennyi betétdíj van 
a cég zsebében…

Aztán vannak meglepő fordu-
latok is a rendszerrel kapcsolat-
ban. A leginkább, hogy a MOHU 
bár ismerte a boltok forgalmi 
adatait, meglepődött a visszaér-
kező palackok mennyiségén. A 
rendszer másik nagy baja, hogy 
kevés és sok helyen elérhetetlen 
a visszaváltás lehetősége, így a 
kistelepüléseken élők nagy zsá-
kokba gyűjtik a palackjaikat, és 
ha bejutnak a városba, egyben, 
nagy tételben dobálják tele az 
automatát. Na, de ne! A MOHU 
tájékoztatása szerint valamelyik 
kereskedelmi szervezet kérésére 
korlátozták a leadható mennyi-
séget. Ötezer forintonként újra 
kell kezdeni. Hogy mi ennek az 
értelme, igazán nem világos. Aki-
nek sok üvege van, az be is fogja 

dobálni.
Ennek előtte felröppent annak 

híre is, hogy azokat jól meg-
büntetik, akik az utcán hagyott 
palackokat összeszedik, akár a tá-
rolókból kiveszik és visszaváltják. 
Ez egészen addig élt, míg a rend-
őrség közölte, hogy ők aztán emi-
att senkit nem fognak vegzálni. A 
téma ezzel el is aludt. Elaludt, de 
egy gazdasági lap szerint, ahol 
minden előfordulhat, ott elő is 
fordul. Magyarország pedig pont 
ilyen hely, így aztán a lap szerint 
akár az is elképzelhető, hogy a 
kormány megadóztatja a visz-
szaváltásból származó bevételt. 
Azért ezen az egész világ röhög-
ne…rajtunk kívül!

TAR Mihály



IKREK (05.22-06.21):  A bolygók azon csodálkoznak, hogy milyen szenvedélyesen végzi el mostanában a munkáját. A kollégái pedig arra kíváncsiak, hogy mi lehet 
ennek az oka. 
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Két nappal a pesti forradalom 
és szabadságharc kitörését kö-
vetően október 25-én tüntetők 
leverték a középületekről a vörös 
csillagot, valamint ledöntötték 
a szovjet katona szobrát a város 
főterén. Egy nappal később az 
MDP-székház előtt tüntetőkre 
rálőttek a karhatalmisták, és 
hárman életüket vesztették a 
sortűzben. Ezután Lékai Gyula 
vezetésével megalakult a Városi 
Nemzeti Bizottság. Néhány napig 
úgy tűnt, hogy győz a forradalom 
és november 5-én a normális ke-
rékvágásban elindulhat az élet 
Kanizsán, ám a szovjet csapatok 
aznap  megszállták hazánkat. 
Többen igyekeztek szervezni az 
ellenállást, ám végül megadták 
magukat, Paizs Ferenc tanácsel-
nök javaslatára. A két elöljárót 
letartóztatták és bevitték a városi 
laktanyában. A városban azon-
ban szerveződés indult Paizs és 
Lékai szabadon bocsátására és a 
szovjetek kivonulásának napján 
november 7-én kiszabadultak. 
A megtorlások azonban őket is 
elérték. – Itt a városban nem 

PÉLDAMUTATÓ HŐSEI VOLTAK A VÁROSNAK 1956-BAN
Hatvannyolc évvel ezelőtt Nagykanizsára is elért a pesti népfelkelés hatása, amelyet követően több demonstrációt is szerveztek 
a helyiek a szovjet csapatok kivonását követelve. Az 1956-os októberi és novemberi események során a város vezetői igyekeztek 
példát mutatni, és ennek is volt köszönhető, hogy a történések jelentősebb véráldozat nélkül zajlottak le.

tudunk olyanról, hogy valakit 
halálra ítéltek volna, viszont az 
életük azoknak, akik aktívak vol-
tak, ellehetetlenült. Lékai Gyula 
sem végezhette az ügyvédi mun-
káját és Paizs Ferenc sem, még 
a rendszerváltást ő megérte, 
díszpolgárrá avathatta a város, 
sőt díjat nevezhetett el róla. Egy 
igazi köztisztviselő volt, aki egy 
hosszú időszak megtorlása után 
is mérséklettel és odaadással 
beszélt a városról – emlékezett 
vissza Czupi Gyula, a Halis István 
Városi Könyvtár igazgatója, aki 
évtizedek óta foglalkozik a kani-
zsai ’56-os eseményekkel.

Szintén jelentős szereplője 
volt a hatvannyolc évvel ezelőt-
ti nagykanizsai történéseknek 
Orbán Nándor. A kecskeméti 
születésű katonatiszt, aki első 
magyar öttusázóként vehetett 
részt olimpián, vívóedzőként 
szeretett volna elhelyezkedni vá-
rosunkban, ám korábbi horthysta 
tisztként erre nem volt lehető-
sége. 1956-ban ő lett Kanizsa 
nemzetőrparancsnoka, a történé-
szek egyetértenek abban, hogy 

neki is köszönhető volt, hogy itt 
nem történtek vérengzések. A 
forradalom leverését követően 
hat évre bebörtönözték és csak 
az amnesztia éveiben térhetett 
haza családjához. Életműve évti-
zedekkel az 1981-ben bekövetke-
zett halála után bekerült a városi 
értéktárba is. – 1956 neki egy 
nagy veszteség volt, és csak négy 
napig tartott, de utána ez lett a 
veszte. 15 évet kapott, először 
majdnem felakasztották, aztán 
jött a 15 év és végül hat lett belő-
le. Kilencévesen láttam őt a hálós 

dróton keresztül Márianosztrán. 
Amikor kicsi voltam, akkor min-
dig azt mondtam otthon, hogy 
ne csukják be az ajtót, mert apa 
bármikor hazajöhet. Ez így volt 
– emlékezett vissza érdesapjára 
Orbán László.

A visszaemlékezések szerint 
a városi elit helytállása kellett 
ahhoz, hogy ne szabaduljanak el 
az indulatok, és így a forradalom 
leverését követő megtorlások ne 
követeljenek kanizsai emberéle-
teket.

KÁLOVICS Tibor

Nagykanizsa
Megyei Jogú Város
POLGÁRMESTERE

PÁLYÁZATI HIRDETMÉNY

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata a 35. életévüket be nem 
töltött fiatal házasok, illetve legalább egy évet meghaladó élettársi közösségben 
élők részére Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlésének a Garzonházakról 
szóló 31/2023. (IX.29.) önkormányzati rendelete alapján pályázatot hirdet az 
alábbi üres önkormányzati bérlakás bérleti jogának elnyerésére:

1. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/A. 1/7.
a.)	 A lakás alapterülete:   40 m²  

        szobaszám:   1 szoba
 komfortfokozata: összkomfortos

b.)	 A lakás településen belüli fekvése: városi terület
c.)	 Szálláshasználati díj összege: 35.160,-Ft
d.)	 A lakás állapota: helyreállított
e.)	 A szálláshasználati szerződés időtartama: maximum 60 hónap

2. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/B. fsz. 1.
a.)	 A lakás alapterülete:   36 m²  

        szobaszám:   1 szoba
 komfortfokozata: összkomfortos

b.)	 A lakás településen belüli fekvése: városi terület
c.)	 Szálláshasználati díj összege: 30.132,-Ft
d.)	 A lakás állapota: helyreállított
e.)	 A szálláshasználati szerződés időtartama: maximum 60 hónap

3. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/C. 1/7.
a.)	 A lakás alapterülete:   40 m²  

        szobaszám:   1 szoba
 komfortfokozata: összkomfortos

b.)	 A lakás településen belüli fekvése: városi terület
c.)	 Szálláshasználati díj összege: 35.160,-Ft
d.)	 A lakás állapota: helyreállított
e.)	 A szálláshasználati szerződés időtartama: maximum 60 hónap

4. Nagykanizsa, Dózsa Gy. u. 142/A. 2/10.
a.)	 A lakás alapterülete:   40 m²  

        szobaszám:   1 szoba
 komfortfokozata: összkomfortos

b.)	 A lakás településen belüli fekvése: városi terület
c.)	 Szálláshasználati díj összege: 33.480,-Ft
d.)	 A lakás állapota: helyreállított
e.)	 A szálláshasználati szerződés időtartama: maximum 60 hónap

A lakások megtekintésének időpontja: 2024.11.18. 15.00-15.30-ig

A pályázatokat a Polgármesteri Hivatal Humán és Hatósági Osztály 
Humánigazgatási Csoportjánál ügyfélfogadási időben (Nagykanizsa, 
Erzsébet tér 7. alagsor ügyfélfogadó) lehet benyújtani.  Pályázati 
nyomtatványok ugyanitt kaphatók, illetve a www.nagykanizsa.hu 
honlapról letölthetők.
Amennyiben a pályázat benyújtásával kapcsolatban kérdés merülne fel azt 
a 20/849-2453-as valamint a 20/849-2442-es telefonszámokon tehetik meg. 

Pályázatok benyújtásának határideje: 2024. november 29.

Nagykanizsa, 2024. november
Horváth Jácint

polgármester

http://www.nagykanizsa.hu 


RÁK (06.22-07.22):  Egy titokzatos találkozás ígéretét jelzik önnek a csillagok. Készüljön fel rá testileg-lelkileg a kellő időben, mert jelentős fordulatot hozhat az 
életébe.
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KABAR HONFOGLALÓK, THÚRY GYÖRGY TEMETKEZÉSI 
HELYE, OLASZ TESTVÉRVÁROSI KAPCSOLAT FELVÉTELE 
– mozgalmas kulturális év vár ránk
Az októberben indult új önkormányzati ciklus első közgyűlésén megválasztotta az új tanácsnokokat a testület. A kultúrával és 
külkapcsolatokkal összefüggő feladatokat ellátó tanácsnoki feladatokra Károlyi Attila önkormányzati képviselőt (Éljen VárosuNK 
Egyesület, DK-Jobbik, Konzervatívok-LMP-MSZP), a Jogi, Nemzetpolitikai és Közrendi Bizottság, valamint a Közbeszerzési Bizott-
ság elnökét bízta meg a testület. 

Károlyi Attilát a jövő évi, kultú-
rával kapcsolatos terveiről, felada-
tairól kérdeztük.

A feladatom szerint a tanácsnok 
véleményt nyilvánít a közműve-
lődéssel, közgyűjteményekkel, 
kulturális, művészeti kérdések-
ben, koncepciók, fejlesztési tervek 
kérdésében. Kapcsolatot tart a 
közművelődési, közgyűjteményi, 
kulturális, művészeti feladatokat 
ellátó önkormányzati fenntartású 
intézményekkel, figyelemmel kí-
séri az intézmények feladatellátá-
sát, részt vesz a tevékenységi körét 
érintő előterjesztéseket tárgyaló 
bizottsági üléseken. Véleményt 
nyilvánít a nemzetpolitikát érintő 
kérdésekben, közreműködik az 
önkormányzati feladatok előkészí-
tésében, kapcsolatot tart az egy-
házakkal, egyházi szervezetekkel 
– foglalta össze elöljáróban. 

Áprilisban városunk lesz a 
helyszíne a „Hunok, kabarok, 
székelyek és magyarok – Tények 
és tévhitek a korai magyar törté-
nelemben, a legújabb tudomá-
nyos kutatások. Emlékkonferen-
cia Márton Alfréd (1959-2017) 
Nagykanizsa magyar őstörténeti 
kutatójának tiszteletére.” Társren-
dező a Pázmány Péter Katolikus 
Egyetem. 

Thúry György halála, hová te-
mették el a kanizsai várkapitányt? 
– témában dr. Vándor László ré-
gész, a Göcseji Múzeum örökös 
igazgatója ismerteti a kutatási 
eredményeit. Thúry György 1571. 
április 2-án halt meg Orosztony-
ban. Miután a törökök lépre csal-
ták a várkapitányt, a fejét levágták 
és kiküldték Sztambulba, de a tes-
te itt maradt. Zrínyi György temet-
tette el, és nagy valószínűséggel 
abba a rotundába, körtemplom-
ba, ami az alapja lehet az Inkey 
Boldizsár által épített Inkey Ma-
uzóleumnak. Azt feltételezzük, 
hogy amikor a mauzóleum és a 
zalaszentbalázsi templom építője 
Inkey Boldizsár emberi szerveket 

tartalmazó urnákat talált, azokat 
titokban eltemette a zalaszentba-
lázsi templomban – ennek bizo-
nyítéka, hogy a templom Historia 
Domusa egy szóval sem említi az 
urnákat. Amikor a zalaszentba-
lázsi templom felújításakor Szűcs 
Imre plébánosnak jelezték, hogy 
a járószint alatt találtak két rézből 
készült urnát és abban emberi 
szerveket, ebből azt sejtjük, hogy 
Thúry György belső szervei le-
hetnek benne. Beszéltem annak 
idején egy Inkey leszármazottal, 
gróf Jankovics Dénes Györggyel, 
akivel régi jó kapcsolatban állok, 
és a Magyar Örökségvédelmi 
Hivatal egykori elnöke, gróf Jan-
kovics György hozzájárult volna 
a DNS-minta adásához, ahhoz 
hogy az Inkey családot kizárjuk, 
a vállalkozó azonban sürgette a 
munkavégzést, és visszatették az 
urnát feltalálási helyére. Az akkori 
önkormányzat vezetői 2014-ben 
nem álltak e kezdeményezés mel-
lé. Ez a kérdés most is felmerült, 
időrendben a negyedik polgár-
mester, Horváth Jácint remélhe-
tőleg támogatja a feltárást, és bí-
zunk benne, hogy az megtörténik 
Vándor László vezetésével. 

A Kanizsa Monográfia 4. köteté-
nek kiadása is szerepel a tervünk-
ben. A közeljövőben lesz egy kon-
ferencia, ahol ezzel kapcsolatban 
ismertetik a terveiket a szerzők. 
Kaposi Zoltán személye garanci-
át jelent, és az önkormányzat új 
vezetése is elszánta magát arra, 
hogy az 1945-től a rendszerválto-
zásig, vagy a napjainkig felölelő 
időszakot tartalmazó 4. kötet is 
elkészüljön. 

A város képzőművészeti gyűjte-
ményéből gyűjteményes kiállítás 
rendezése is szerepel a Vasem-
berház épületében lévő, leendő 
képtárban. Reméljük, 2025-ben 
visszakapjuk tulajdonunkba a 
helyiségeket. Az MNV Zrt. eddig 
megakadályozta, hogy a tulajdo-
nunkba kerüljön saját épületünk. 

Legutóbb felajánlottuk a Zrt.-nek, 
hogy elcserélnénk egy belvárosi 
épület illetőséggel, és ha megtör-
ténik, azonnal nekiállunk a képki-
állítás megszervezésének. 

A gleisdorfi testvérvárosunk 
művészeinek is szervezünk a Pla-
kát Házban egy kiállítást. 

Ugyanitt láthatják a városlakók 
Keleti Éva, Magyarország egyik 
legjelentősebb fotóművészének 
alkotásait, mégpedig úgy, hogy a 
kanizsai születésű Vadas Ernő ka-
marakiállítása is megtekinthető 
lesz mellette. 

Az egykori DKG-ban található 
műalkotások átadásának folya-
mata megfeneklett ugyan, de 
most újra nekibuzdulunk. A Mol-
lal már felvettük a kapcsolatot, és 
ezeket a város tulajdonába visz-
szaszállva (és visszaszállítva, mert 
egyet, Bálits Kálmán hatalmas 
bronz faliképét a magyar olajkuta-
tásról a falból kitépve eltulajdoní-
tották) köztéren fogjuk felállítani. 

Olasz testvérvárosi kapcsolat 
felvétele is szerepel a jövő évi ter-
vünkben, a napokban már meg-
történik az előkészítés egy Lom-
bardia tartományi, 49-50.000 fős 
várossal.

 A köztéri projekteknek már 
egyszer ugyancsak nekiálltunk. A 
Dózsa Györgyöt ábrázoló szobor 
másolatának felállítása, illetve a 
Török kút Deák térre történő elhe-
lyezése szintén napirenden van. 

Megismételjük a Cegléd Város 
Közgyűlésének írott levelünket, 
adják vissza a tulajdonunkat, a 
méltatlan módon, katonai se-
gédlettel elorozott Dózsa György 
mellszobrunkat A levelet a ceglé-
di közgyűlés minden képviselő-
jének elküldjük, lelkiismeretükre 
apellálva.

A Török kutat nemcsak egysze-
rűen kiállítjuk, hanem működő 
kút lesz, amihez EU-s támogatást 
fogunk igénybe venni.

A Tripammer utcai temetőben 
már 2013-ban elkezdtük a vá-

rosi elöljárók síremlékének res- 
taurálását, és idén is folytatjuk 
a védett síremlékek felújítását. 
Újakat tárunk fel, keressük pél-
dául Babócsay György, egykori 
polgármester sírját, eltemetésé-
nek helyét, ami valószínűleg a 
Nagykanizsát ért amerikai bom-
batámadásban semmisült meg 
1944-ben. 

Ehhez a munkához segítséget 
ígért az Alsóvárosi templom plé-
bánosa, Csorba Tamás plébános 
úr, aki az egyházmegye levéltárát 
veszi igénybe a célra. 

Zrínyiújváron, a Cseke Ferenc 
által készített bronz emléktábla 
helyreállítása, felújítása is terv-
ben van.

 A Vasemberház árkádja alatt 
lévő Csokonai Vitéz Mihály 
mellszobrát szeretnénk védett 
helyre, az Aradi udvarba vezető 
átjáró falára felhelyezni, hogy a 
vicces kedvű kanizsaiak a cigaret-
tacsikket ne nyomják el a Kanizsá-
hoz ezer szállal kötődő szeretett 
költőnk szobrán. 

Végezetül, nem a kultúrához 
kapcsolódó hírt is megosztott a la-
kossággal Károlyi Attila tanácsnok: 

A Hevesi-Rózsa utca közötti 
körforgalom építés nem befeje-
ződött, hanem még el sem kez-
dődött. A munkaterület átadása 
2025. március közepén történik 
meg a kivitelező számára. Való-
színű, hogy a folyamatban lévő 
áttervezéssel a körforgalomban 
történő áthaladás egyszerűbbé és 
zökkenőmentesebbé válik – na-
gyon várjuk a megépítést, több 
évtizedes álmunk válik valósággá 
– fejezte be nyilatkozatát.

BAKONYI Erzsébet



ÉRDEKES EMBEREK, ÉRDEKES TÖRTÉNETEK 87.

OROSZLÁN (07.23-08.23): Ha nyugodt estékre vágyakozik, akkor az eddigieknél sokkal jobban bízzon meg a párjában. Ne vitatkozzon olyan dolog miatt, ami még meg 
sem történt.
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FOTÓK, TABLÓK, ÉRMEK, ÚJSÁGOK UTÁN MÁR KÖNYVEK IS 

a kapusedzőt, a nagyszerű Mun-
kácsy Zsoltot és a kapusokat min-
den korosztálytól. Harmadik éve 
szervezik a fiatal kapusok találko-
zóját, a kapus napot, ahol a fia, ifj. 
Vlaszák Géza, a ZTE kapusedzője 
és Vertesz István, a felnőtt mosta-
ni kapusedző is részt vesz. 

– Mikor kezdődött a labda irán-
ti érdeklődése?

– 1955-ben költöztünk Nováról 
Kanizsára. Édesapám, Vlaszák 
Flórián kötélgyártómester volt, 
de fiatalkorában, az 1920-as 30-
as években kapus volt a Győri 
DAC-ban, majd Fehérvárra ke-
rülve az ARAK (Alba Regia Atlé-
tikai Klub) kapuját védte. Végül 
Zalaegerszegre került és a ZTE 
kapusa lett. Amikor én 1945-ben 
születtem, apám még nem tudta, 
hogy kapusdinasztiát alapít. Az 
első futballélményem meghatá-
rozó volt egész életemre, amikor 
1955-ben a Puskás-féle magyar 
aranycsapat itt játszott Kanizsán 
egy hírverő meccset. Zalán Jóska 
kapus, apám sporttársa megje-
gyezte apámnak, hogy beviszi a 
gyereket labdaszedőnek. Így is 
történt, onnan van az én labda 
iránti élményem. De van még 
egy érdekes dátum az életem-
ben: 1963-ban, már ifjú váloga-
tott voltam, és Pécsre kerültem a 
Pécsi Dózsához, ahol Danka Imre 

A fenti idézetben megfogal-
mazott gondolatok igazolódtak 
Vlaszák Géza kapussal folytatott 
beszélgetésünkben. Aki isme-
ri, tudja róla, hogy 7 évtizede a 
nagykanizsai labdarúgásért dol-
gozik. A foci az élete. A foci ber-
kein belül helytállt játékosként, 
edzőként, sportvezetőként. Há-
rom könyvet is írt a kanizsai lab-
darúgás évtizedeiről, a 4. pedig 
készülőben van. Az első részében 
azokat az eseményeket örökíti 
majd meg, amik a trilógiából ki-
maradtak. A második részben a 
Fradi és Kanizsa futballtörténetét 
dolgozzák fel Kardos Ferenccel. A 
harmadik részben pedig 2015-től 
2025-ig zajló eseményeket dol-
gozza fel, ami azért is érdekes, 
mert 2 éve működtetnek női lab-
darúgó-szakosztályt. – A könyv 
megjelenésének az lenne az 
igazi apropója, ha közben meg-
nyernénk a bajnokságot. Bízunk 
benne, hogy fölkerülünk, illetve 
visszakerülünk oda, ahonnan 22 
éve elkerültünk – mondta az egy-
kori focista. 

Vlaszák Géza most is aktív, két-
szer van naponta a pályán, a 17-
es korosztály egyik edzője. Mint 
mondja, edzéseket már annyira 
nem szeret vezetni, de meccsel-
ni, utazgatni még szeret. Mint 
kapusképző koordinátor, irányítja 

volt az első számú kapus, aki ’55-
ben a II. félidőben védett a ma-
gyar válogatottban, és akinek én 
labdát szedtem. De előtte én már 
1962-ben bekerültem a felnőtt 
csapatba 17 évesen. Keszthelyen 
volt az első meccs. Kikaptunk 
ugyan 1:0-ra, de a sajtó azt írta, 
a fiatal kapus megállta a helyét. 

Bennmaradtam a felnőttcsa-
patban, ’63-64-ben viszont az ifjú 
válogatottal Hollandiában sze-
repeltünk UFA tornán. De előtte 
még a Népstadionban előmecs-
cset játszottunk az osztrák-ma-
gyar csapat ellen. Én védtem, 
nyertünk 2:0-ra, aztán Jugoszlá-
viában is játszottunk a Hadsereg 
Stadionban, ahol mi ugyan kikap-
tunk 2:0-ra, de jól ment a védés. 

A pécsi évekre rátérve, nagyon 
kedveltek a pécsiek, szerettem 
ott élni, de jött Pap Imre, az or-
szág legjobb kapusa, és akkor 
én úgy gondoltam, nekem Pécs 
elég, és hazajöttem Kanizsára. 

EKKOR KEZDŐDTEK A 
FUTBALLSIKEREK

A MÁV NTE-nél is megfor-
dultam, de igazándiból amikor 
visszatértem, az Olajbányásszal 
indultunk el a ’72-73-as bajnoki 
évben. Német Lajos volt a vezető-
edző. Fölkerültünk az NB I/B-be. 
Na akkor kezdődött a második 
aranykora a kanizsai futballnak 
a véleményem szerint is. Az első 
’49-50-ben volt, amikor a MAORT 
feljutott az NB I-be. Mi az NB I/B-

be kerültünk, aztán sokáig NB 
II-ben voltunk. Lantos Mihálytól 
kezdve kitűnő edzők jöttek évről 
évre, nagyszerű csapatunk volt, 
6000 néző szurkolt a lelátón. Az 
idegenbeli meccsekre is velünk 
jöttek a szurkolók, Kanizsa tulaj-
donképpen futball lázban volt. Ezt 
az időszakot nagyon szerettem,  
élveztem és jól is ment a játék. 
Ez a lelkesedés tulajdonképpen 
eltartott egészen 1980-ig. Akkor 
úgy gondoltam, a játékból nekem 
most már elég. Jó munkahelyet 
sikerült szereznem, tanultam 
érte, technikus lettem. Tehát 
nemcsak a futballból éltem abban 
az időben. Először kapusedző-
ként dolgoztam az utánpótlás 
csapatban, aztán megszereztem 
a diplomát, ami kellett a maga-
sabb osztályhoz. 1990-ben az 
első csapat edzője is voltam egy 
ideig, aztán úgy nézett ki, engem 
nem nagyon kedveltek az akkori 
kanizsai vezetők, és lemondtam, 
de a fiam akkor már kapus volt. A 
fiam 1973-ben született meg egy 

„A futball megtanít olyan dolgokra, amire a világon semmi más. 
– Méltósággal győzni, emelt fővel veszíteni, tisztelni az ellenfe-
let, küzdeni önmagadért, a csapatért, egyszerűen értéket ad.” 

ŐRZIK A JÖVŐNEK A KANIZSAI FOCIT



SZŰZ (08.24-09.23):  A csillagok most arra intik önt, hogy ne őrizze meg a nyugalmát. A hallgatással csak árthat az egészségének. Ha kell, védje meg az igazát 
akár kiabálással is. 
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olyan mérkőzés után, amikor a 
Békéscsabát 3:1-re megvertük. A 
kislányom akkor volt 5 éves. A fe-
leségem bekerült a kórházba, és 
másnap Zalaegerszegen megszü-
letett Géza. Ezek óriási időpontok 
voltak az életemben. 

A fiam szépen cseperedett, 
egyből láttam rajta, hogy a kapus 
sport lesz az övé. Már 6-7 éves 
korában kapuba állt, és elkezdett 
nálam játszani. 17 éves korában, 
serdülő, meg ifi válogatott volt, 
a legjobb kapus a fiatalok között. 
Én meg hoztam egy kapust ’85-
ben, a Csáki Lacit, akiből kitűnő 
kapus vált. Érdekes szituáció ala-
kult ki, mert versenybe kerültek 
a Gézával, hogy melyikük védjen. 
A Gézát nem tettem be már csak 
azért sem, mert sokan úgy gon-
dolták rólam, hogy a fiamat fa-
vorizálom, de nem úgy volt. Kár, 
hogy nem tettem be, mert így le-
maradt a ’96-os atlantai olimpiá-
ról. Én akkor visszakerültem után-
pótlás- vezetőnek, és azt vittem 
végig, amíg az összeomlás meg 
nem történt, egészen 2002-ig, 
amikor megszűnt az Olajbányász, 
mint II. osztályú csapat. 

Ezután a MÁV NTE kapta meg 
az Olajbányászt és elvittek min-
dent a pályáról, de nem tudtak 
indulni az NB II-ben. Tulajdon-
képpen 1 évre megszűnt az Olaj-
bányászban a futball. Egy év után 
sikerült a pályát rendbe hoznunk, 
térdig érő fű borította a pályát, a 
szertár üres volt, és akkor Szarka 
Sándor barátommal és még né-
hányan megalapítottuk a Nagy-
kanizsai Utánpótlás Labdarúgó 
Egyesületet (UFC). Én lettem az 
edző, de ehhez kellett, hogy Géza 
fiam, aki éppen az Újpest váloga-
tott kapusa volt, hozzon létre egy 
alapítványt, a Nagykanizsai Gyer-
mek és Ifjúsági Labdarúgásáért 
Alapítványt. Mi arra épültünk rá 
az UFC-vel, és 7 évig így működ-
tünk. A ZTE-vel való jó kapcsola-
tomnak köszönhető, hogy a mi 
U-13 éveseink indulhattak a baj-
nokságon, ők meg adták az U-15 
éves korosztályt. Akkor a KÖGÁZ 
támogatott bennünket úgy, hogy 
a pályát és az öltözőket bérbe 
adta. Ez így ment 7 éven át, amíg 
2010-ben megkaptam a pályát és 
az NB-III-as csapatot. 

Öt évig a megyei bajnokságban 
játszott a mi csapatunk, s 5 év 
után, 3 évvel ezelőtt fölkerültünk 

az NB III-ba. Ha a Jóisten megse-
gít bennünket, 22 év elmúltával 
újra lehet NB II-es csapatunk. 

Hol van már az az idő, az a tár-
saság, akik a „köpködőnél”, a Fő 
út és a Sugár út, valamint vele 
szemben, a Fő út és a Csengery út 
sarkán egy-egy meccs után meg-
álltak, és megvitatták a mérkő-
zést! Lüktetett a stadion, rezgett 
a levegő a közönség biztatásától 
egy-egy mérkőzésen. Nem hiány-
zott az a légkör?

Nekem nagyon hiányzott, egé-
szen eddig. Sőt, én akkor szen-
vedtem nagyon, amikor 5 évig a 
megyei csapatban játszott Kani-
zsa. 

FOTÓK, TABLÓK, ÉRMEK, 
ÚJSÁGOK UTÁN MÁR 
KÖNYVEK IS ŐRZIK A  
JÖVŐNEK A KANIZSAI FOCIT 

A könyvek megírásához a jó 
memóriája kevés volt Vlaszák 
Gézának, a könyvtárba bejárva, 
az akkori Zalai Közlönyökből ki-
gyűjtötte a pontos, precíz adato-
kat. Így kezdte az elsőt, amit még 
Géza fia ajánlott az olvasóknak. 
A második, a MAORT-tól az Olaj-
bányászig 1945-72 című kötet a 
MAORT SE történetét idézi fel. A 
későbbiekben Olajmunkás, Szik-
ra, Bányász néven, ’69-től pedig 
Olajbányász néven működött a 
kanizsai futball. A gépgyár volt 
a támogatónk, de a város is pat-
ronált bennünket. Abban az idő-
ben jó volt futballistának lenni, 
mert mindenki a foci mellé állt. 
’95-96-ban Lantos Misi bácsi, az 
aranycsapat egykori balbekje lett 
az edzőnk, akit én már láttam ’55-
ben Kanizsán. Ővele bekerültünk 
a Felszabadulási Kupa Döntőjé-
be, igaz, Szolnok nyerte meg a 
meccset, mert a 11-esekkel töb-
bet rúgtak be, mint mi. Én kettőt 
kivédtem, de a drága barátaim, 
Doszpoték indiszponáltak voltak, 
és csak 1 gólt rúgtak be. 

– Melyek voltak az emlékezetes 
nagy napok az életében? 

– 2000-ben, a ZTE NB-I-es csa-
pata itt játszott nálunk, mi is az 
NB-I-ben voltunk szintén. Keszei 
Feri kapusedző mellett ültem a 
kispadon a Kanizsánál, a ZTE ka-
puját meg az ifjabb Vlaszák Géza 
védte, és 0:0 lett az eredmény. 
Szurkoltam Gézának is, meg ma-
gunknak is. Nagyon nagy siker 

volt, amikor megalapítottuk az 
UFC-t, és a második évben meg 
tudtuk szervezni a Magyaror-
szág-Horvátország U-21-es barát-
ságos mérkőzést válogatott szin-
ten. Várhidi Péter volt a válogatott 
edzője, tulajdonképpen akkor 
fogadtak el minket az önkormány-
zatnál. 

Vlaszák Gézának példaképe 
volt Grosics Gyula, a kanizsaiak 
közül Zalán József, Kovács Győ-
ző, de ne hallgassuk el azt sem, 
hogy ő is példaképpé vált. Ezt 
legutóbb, a Puskás Stadionban, a 
régi játékosok évente megrende-
zett karácsonyán mondta el neki a 
37-szeres válogatott kapus, a Por-
tugáliában is játszó Korpics Béla. 
„Te voltál a példaképem. Azért let-
tem kapus, mert láttalak védeni a 
pécsi Dózsánál.” (Géza akkor 20, 
Korpics Béla pedig 10 éves volt.) 

Géza telefonjának csengőhang-
ján az olasz himnusz szólal meg. 
Hogy miért? Ennek az a magyará-
zata, hogy amikor az olaszok fel-
sorakoztak a mérkőzésre, Buffon, 
a világbajnok olasz labdarúgó ka-
pus olyan átszellemülten énekel-
te a himnuszukat, hogy magával 
ragadta a mi kapusunkat is. Vége-
zetül ne hagyjuk szó nélkül, azt, 
hogy a Vlaszák kapusdinasztia 
legifjabb tagja, Flórián nemcsak 
a dédapja nevét viszi tovább. Ő is 
kapus lett, de nem a füves pályán, 
hanem a vízben, vízilabdázóként. 

Vlaszák Géza, a Magyar Lab-
darúgó Szövetségtől a Magyar 
Labdarúgásért Kitüntetés bronz 
fokozatát vehette át ’97-ben. 
2016-ban Nagykanizsa Sportjá-
ért kapott elismerést a várostól, 
2019-ben pedig Zala Megyei Ön-
kormányzattól. 

BAKONYI Erzsébet



MÉRLEG (09.24-10.23): Ismerkedési lázban ég mostanában. Látogasson el például egy táncklubba, mert lázcsillapítóval úgysem segíthet ezen az állapotán. 
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AZ ERDŐ AJÁNDÉKOZ 
– de a bevizsgáltatás életet menthet!
Ősszel igazán csúcsra járt a gombaszezon. A zalai erdőkben folyamatosan jelen voltak a cseme-
ge után kutató emberek, akik a legtöbb esetben szerencsével is jártak. Hiszen a csapadék meg-
érkezett, a hőmérséklet is kellemes volt, így több fajta gomba lapult az avarban vagy a mezőkön. 
Ám a nem megfelelő tudás, esetleg a hiszékenység tragédiához vezethet.

Az erdőtörvény határozza meg 
azt, mit lehet gyűjteni az állami 
tulajdonú erdőkben – hangsú-
lyozta elöljáróban Gaál Sándor, a 
Zalaerdő Zrt. munkatársa,  gom-
baszakértő. – Gombát, gyümöl-
csöt, gyógynövényt naponta, sze-
mélyenként két kilót lehet szedni. 
Kizárólag saját felhasználásra, 
a törvény értelmében ezeket a 
mennyiségeket tilos árusítani. 
Továbbá minden alkalommal fon-
tos beszélni arról is, hogyan lehet 
az erdő területére belépni, ezt er-
dőlátogatásként említi a törvény. 
Ennek értelmében gyalogosan, 
kerékpárral vagy lóháton lehet a 
100 százalékig állami tulajdonú 
erdő területére lépni – nyomaté-
kosította Gál Sándor. 

Az őszi szezonnal kapcsolat-

ban lapunk kérdésére elmondta: 
valóban voltak jó termések az 
erdőkben, ám érdekesen ala-
kult a helyzet a fajtákat illetően. 
– A legkedveltebb, mondhatni 
a legkeresettebb gombából, a 
vargányából a zalakarosi erdők-
ben nem lehetett sokat találni. 
A gombászok számára jól ismert 
termőhelyeken is elmaradt a var-
gánya. Amiből viszont csúcsköze-
li termés volt ebben a szezonban, 
az a gyűrűs tuskógomba. Hogy 
ennek mi lehet az oka? Egyrészt 
a hőmérséklet-ingadozás, aztán 
az olyan csapadék, ami lokális 
jellegű, tehát foltokban esik. Itt a 
kötött talajon például a vízgazdál-
kodás is olyan, hogy nehezebben 
ázik át a talaj, ki volt száradva a 
nyári viszonyok között. A felső 

Nagykanizsa
Megyei Jogú Város
POLGÁRMESTERE

rétege már átázott ugyan, de ez 
nem minden fajtának kedvez. És 
igen, a következő kérdésre előre 
válaszolva: még mindig lehet 
gombát találni az erdőkben. Jós-
lásokba nem szeretnék bocsát-
kozni, de megteremhet még a 
vargánya is, a napokban találtam 
friss galambgombákat, persze 
mindez erdőrészletfüggő. De 
úgy gondolom, lesz még – zárta 
beszélgetésünket a szakértő.

Fontos megemlíteni azt is, 
hogy a talált vagy esetleg aján-
dékba kapott gombát is minden 
alkalommal be kell vizsgáltatni 
hivatalos szakellenőrrel, melyre 
Nagykanizsán a Vásárcsarnokban 
minden nap délelőttönként van 
lehetőség. Több ehető fajnak van 
ugyanis úgynevezett hasonmá-

sa, mely jobb esetben csupán 
enyhén mérgező, így „csak” há-
nyást, hasmenést és rosszullétet 
okoz az elfogyasztása. De sajnos 
az idén is több híradás szólt már 
gombamérgezésről, tehát a szak-
emberek is arra intenek: a bevizs-
gáltatás kötelező!

VINCZE Adél

Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata pályázatot hirdet a Nagykanizsa, 
Kodály Z. u. 10. számú Nyugdíjasházban lévő üres önkormányzati bérlakás 
bérleti jogának elnyerésére Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlésének az 
önkormányzati bérlakásokról szóló 31/2023. (IX.29.) önkormányzati rendelete alapján.

Pályázatra kiírt lakás:  Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. fsz. 6.

A pályázat benyújtásának határideje: 2024. november 29.
Helye: Polgármesteri Hivatal Humán és Hatósági Osztály Humánigazgatási Csoport 
Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. alagsori ügyfélfogadó

A licitálás időpontja: 2024. december 3. (kedd) 09.00 óra
Helye: Polgármesteri Hivatal Humán és Hatósági Osztály Humánigazgatási Csoport 
Nagykanizsa, Erzsébet tér 7. I. em. tárgyaló

A bérlemény leírása:
Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. fsz. 6.
- elhelyezkedése: Nagykanizsa, keleti városrész
- alapterülete: 24 m²
- szobaszáma: 1 szoba
- komfortfokozata: összkomfortos 
- állapota:  helyreállított
- bérleti díja: - bérlakást leadó pályázó esetén 20.088,-Ft +  
  igénybevett szolgáltatásokért fizetendő díj + rezsiköltség 
  - adományt felajánló pályázó bérleti díjat nem fizet,  
  rezsit és az igénybevett szolgáltatásokért díjat köteles  
  fizetni 
A lakás megtekinthető: 2024. 11.18.   11.00-11.30-ig 

A pályázaton való részvétel feltételei:

1./ Személyi feltételek
Pályázhat mindazon nagykanizsai állandó lakhelyű nyugdíjas, nyugdíjas házaspár, 
aki/k/ 
- Nagykanizsán állandó lakos/ok/
- öregségi nyugdíjas/ok/, vagy az öregségi nyugdíjkorhatár elérte/k/
- önmaga, vagy legalább egyikük önmaga ellátására képes
- a lakással kapcsolatos fizetési kötelezettségeket vállalja/k/ és annak eleget tud/nak/ 

tenni
- a pályázó a pályázati feltételeket, a pályázati tárgyaláson történő licitálást elfogadja

2./ Egyéb feltételek
Pályázhat mindazon 1. pontban részletezett személy/ek/, aki/k/ 
- a rendeletben meghatározott összegű pénzadományt ajánl fel,
- legalább komfortos önkormányzati tulajdonú lakás bérleti jogával rendelkezik, és

a) amennyiben lakásbérleti joga határozatlan időre szól, a lakást tisztán, kiürített 
állapotban, térítésmentesen,

b) amennyiben lakásbérleti joga határozott időre szól, a lakást a lakások 
és helyiségek bérletére, valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes 
szabályokról szóló 1993. LXXVIII. törvény 7. § (2) bekezdésében meghatározott 
rendeltetésszerű használatra alkalma állapotban

a bérbeadó rendelkezésére bocsátja. 
- városrendezési célból kiürítendő, illetve életveszély miatt lebontásra kerülő 

önkormányzati lakás bérlője, és a felajánlott lakást cserelakásként elfogadja.

Pályázni a Polgármesteri Hivatal Humán és Hatósági Osztály Humánigazgatási 
Csoportján (Nk, Erzsébet tér 7. alagsori ügyfélfogadó) átvehető, illetve a www.
nagykanizsa.hu honlapról letölthető PÁLYÁZATI LAP kitöltésével lehet, melyen fel 
kell tüntetni:
- a pályázó/k/ személyi adatait
- a folyósított nyugdíj/ak/ összegét, csatolva az utolsó havi nyugdíjszelvény és 

törzslap fénymásolatát
- a felajánlásra kerülő önkormányzati bérlakás pontos címét, helyiségeit, 

komfortfokozatát, havi bérleti díját, csatolva a bérleti szerződés fénymásolatát
- saját tulajdonú lakás esetén annak pontos címét, helyrajzi számát, alapterületét, 

komfortfokozatát, helyiségeit, minden tulajdonos adatát.
A pályázatokat a Polgármesteri Hivatal Humán és Hatósági Osztály 
Humánigazgatási Csoport ügyfélszolgálatán (Nk, Erzsébet tér 7. alagsor 
ügyfélfogadó) kell benyújtani. A licitálásra a pályázóknak külön értesítést nem 
küldünk. 

A licitálás szabályai:
A licitáláson részt vehet az a pályázó, aki pályázatát határidőben, a kiírásban foglalt 
tartalommal nyújtotta be. A pályázót megbízással meghatalmazottja is képviselheti.
A licitálás induló összege: Nagykanizsa, Kodály Z. u. 10/A. fsz. 6.  2.500.000.-Ft

A licitálás során a licitösszeg 50.000.-Ft-onként emelkedik. 
A nyertes pályázóval a lakásra vonatkozó bérleti szerződést a Nagykanizsa 
Vagyongazdálkodási és Szolgáltató Zrt. köti meg az adomány befizetését, illetve 
önkormányzati bérlakás leadása esetén a kijelölést követő 15 napon belül. A felajánlott 
adományt a kijelölést követő 6 hónapon belül kell az önkormányzat számlájára 
megfizetni.  A nyugdíjasok bérlakása másik lakásra nem cserélhető, tartási szerződés 
nem köthető.

Nagykanizsa, 2024. november
Horváth Jácint
polgármester

http://www.nagykanizsa.hu/
http://www.nagykanizsa.hu/
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SKORPIÓ (10.24-11.22):  Ha valamelyik éjszaka arról álmodik, hogy Ámor nyila egyenesen ön felé közeledik, abból előbb-utóbb kézzelfogható valóság lesz. Készüljön 
fel a fogadására. 
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A LISZÓI HAVASOKBAN
Rovatunk aktuális írása a 14 km-re fekvő, fent említett kis falu 
talán legszebb részén fekvő portájára vezeti az olvasót. Göndör 
István közgazdász birtokára látogattunk el. Az egykori országy-
gyűlési képviselő elkötelezett híve a kertészkedésnek, így a 
kíváncsiság hajtott minket: mi is terem az úgynevezett „liszói 
havasokban”?

MEZŐGAZDASÁG

A terem kifejezést illett volna 
idézőjelbe tenni vagy inkább 
múlt időben használni, hiszen a 
termésre ma már csak a lehulló 
levelek emlékeztetnek a szép 
nagy birtokon. A gyümölcsök, 
zöldségek sőt, a kiszedett vi-
rághagymák is a pincében vagy 
kosarakban, befőttesüvegekben 
pihennek. Elvétve azért ropo-
gott a talpunk alatt a dió, ahogy 
bejártuk a területet sőt, még egy 
most beérésre forduló vadcit-
romfa gyümölcsét is láthattuk. A 
birtoknak több évtizedes törté-
nete van, így a beszélgetésünk 
is bőven visszanyúlt a 2000-es 
évek előtti időszakra. – Az isme-
rőseim tudták, hogy rettentően 
vonzódom a falusi élethez, és an-
nak idején egy barátom szólt, aki 
vadász, hogy „Gyere ki Liszóba, 
van egy eladó telek, nézd meg!”. 
Nyár volt amikor kijöttünk, és 
egy teljesen elvadult  birtokot 
találtunk. A rajta lévő gyönyörű 
zsúptetős házat, istállót benőtte 
a növényzet, közel 10 éve nem 
volt gondozva. A feleségem, aki 
városi lány, kijelentette, hogy szó 
sem lehet róla! Aztán valahogy 
mégis, egy következő tavasszal 
megint kijöttünk. Megtetszett. 
Az akkori tulajdonos örült, hogy 
megszabadult tőle. A lényeg az, 
elkezdtük rendbeszedni, és én 
azt terveztem, a zsuptetős házat 
felújítjuk. De akkor kezdődtek 
ezek a nagy száraz tavaszok. 
Éppen tettem-vettem valamit a 

szerszámaim között, amikor jött 
a fiam: „Apa, meggyújtottam a 
ház sarkában a szalmát.” Az nem 
a szalma, hanem a zsúp volt... – 
mesélte a kezdeteket Göndör 
István.

Erről a történetről sokat le-
hetne még mesélni, az oltás is 
kalandos volt, majd az egykori 
kemence megmentésének szán-
déka, de mindez a múlt, rovatunk 
pedig leginkább a növényekhez, 
a kertműveléshez kötődik. A 
lényeg, hogy a birtok tulajdo-
nosa a régi öreg fákat kivágta, 
helyükre újakat ültetett, mely 
miatt még az akkori plébánossal 
is konfliktusba keveredett. Az-
tán volt olyan is, gyermekeivel 
hétvégén kimentek a telekre a 
fiatal fákat öntözni, de már csak 
hűlt helyüket találták. – Az első 
időszakban, amikor a patak par-
tot rendbetettük, egy kis darabot 
felszántattunk és ott egy konyha-
kertet alakítottunk ki. Annyira jó 
volt a föld, mert jó pihent volt, 
hogy például egy kis gyümölcsös 
ládányi krumpliból tizenegy zsák 
termett. Aztán nagy ugrással 
képviselő lettem, jöttek a prob-
lémák, a kártevők, az időhiány, 
szóval ezzel a tevékenységgel 
felhagytunk. De ami a mániám, 
hogy a legkorábbi időszaktól 
kezdve a legkésőbbi időpontig 
termő, ehető, szedhető gyümölcs 
legyen, ezt megvalósítottam. A 
klasszikus gyümölcsfából több 
van harmincnál, de abból sincs 

két egyforma. Körtéből is Nasitól 
a Vilmosig, a Boscobacig. Ribiz-
lifák vannak, málna, fanyarka, 
meggy, cseresznye, birs, káki szil-
va, kivi, füge, utóbbiból annyi a 
termés, nem győzzük elosztogat-
ni. Nagyon sokat kísérleteztem 
tényleg. Volt sok kudarc, meg-
találni azt, melyiknek hol van jó 
helye és a többi.  Az évek során 
rengeteget tanultam, sokszor au-
todidakta módon, de segítettek 
is. Megtanultam például szemez-
ni! Van egy olyan körtefám, amin 
háromféle körte terem – mondta 
mosolyogva, de büszkén Göndör 
István, aki még azt is elárulta: az 
elsők között elültetett diófáját, 
mely ma már terebélyes és elta-
karja a panorámát, nem csupán 
azért nem vágatja ki, mert szép 
nagy diókat terem, hanem emlé-
kek kötődnek hozzá. Ott tanította 
fára mászni a fiát. És szintén egy 
titok: ma már a soproni egyetem-
re járó unokája segít neki : „Papa, 
ezt a fát így, meg úgy kellene ala-
kítani...”

Végül pedig a legnagyobb ti-
tok, amit szinte minden egyes 
kertművelőtől, lelkes földmű-
velőtől megkérdezünk: Miért 
csinálja? (Ha például, mint ese-
tünkben is, egészségügyi álla-
pot miatt a család már azt kéri, 
inkább ne csináld – a szerk.) 

– A mániám lett. Imádom a 
természetet, és ezt próbálom a 
családban is tovább örökíteni. 
Ha kimegyek, már a metszőolló a 

zsebemben van. Nézegetem, ha 
letört, ha sebes, mit tudok csinál-
ni. Másrészt ez egy terápia. Mikor 
nekem nagyon nagy gondjaim 
voltak, főleg a politikában, ahogy 
kiléptem a pinceajtón, attól kezd-
ve nem volt jogalkotás. Biztos egy 
pszichiáter szebben fogalmazná, 
de száz százalékban kikapcsol. És 
az öröm, mikor például ez a káki 
szilva már háromszor elfagyott, 
de a földből kihajtott és most 
terem, ezt meg tudtam csinálni. 
Kikapcsol és éltet. Ha most me-
gyek, és rugdosom a lehullott 
leveleket, már az öröm. 

VINCZE Adél

fotó: Szalai Szilveszter



NYILAS (11.23-12.21): Nincs jobb érzés annál, mint amikor az ember azt mondhatja magáról, hogy úszik a boldogságban. A bolygók ezt az érzést ígérik önnek is. 
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ÚGY TŰNIK, A FÉLIDEI ÖTÖS JÁR

Az az érdekes helyzet állt elő az 
FC Nagykanizsa NB II-es női lab-
darúgó együttesének háza táján, 
hogy a legutóbbi két kanizsai baj-
nokija nem kimondottan sikerült 
jól, legutóbb a szövetségi honla-
pon az szerepel, hogy a Kelen SC 
elleni meccs félbeszakadt.

A női bajnokság 9. fordulójá-
ban azonban hiánya aligha szár-
mazik majd a kanizsai focisták-
nak, mivel félidőben már 5-0-ra 
vezettek, a második játékrészre 
azonban már nem került sor az 
Olajbányász-sporttelepen. – A 
szünetben az ellenfél játékosai 
felálltak és hazamentek – hang-
zott velősen az FCN szakág-ve-
zetésének részéről Benedek 
Józsefnek a szavai. – Már az első 
félidőben tetemes előnyre tet-

MESTERÖTÖS SEM VOLT 
ELEGENDŐ

Nem a legjobb szériáját éli a 
Nagykanizsai Futsal Club előző 
idényben bajnoki bronzérmes, NB 
II-es együttese, mivel zsinórban 
harmadik vereségét szenvedte el 
az idei bajnokságban. Legutóbb a 
Dunaújváros Futsal vendégeként 
kapott ki 7-5-re a Nyugati csoport 
küzdelmei során.

A nagykanizsai futsal életében 
egy ideje az ilyen szakaszokat 
azért el tudták kerülni, de bizo-
nyos, hogy azt a klubnál is látják, 
ennek a negatív sorozatnak a 
lezárását mielőbb illik megta-
lálni. A dunaújvárosiak elleni 
bajnoki mérkőzésnek pedig po-
zitív vonulata is akadt, hiszen az 

tünk szert ugye, náluk pedig egy 
játékos megsérült és cserejátéko-
suk nem volt. Így gondolkodhat-
tak úgy, hogy ennek nem biztos, 
hogy kimondottan jó vége lesz, s 
a második játékrészben már nem 
álltak ki.

Ezzel a tabellán nyolcadik Kani-
zsának a három pontja lényegé-
ben biztos, ahogy az eredmény 
is, s így minden bizonnyal annak 
sem lesz akadálya, hogy például 
Domján-Köröcz Bianka mes-
terhármasát is nyilvántartsák, 
Németh Panna, valamint Szollár 
Bernadett találatai mellett. Dom-
ján Péter tanítványai szombaton 
délelőtt ismét hazai környezet-
ben szerepelnek, a Paksi SE-t fo-
gadják.

POLGÁR László

fotó: Polgár László

ÉRMEKKEL KEZDTE A SZEZONT

Az utánpótlás-korosztály első 
idei versenyét rendezték októ-
ber utolsó hétvégéjén. A Gere-
vich-Kovács-Kárpáti Reménység 
Körversenyt az UTE vívótermé-
ben tartották, ahol 6 verseny-
számból négyben képviselték az 
NTE 1866 színeit kanizsai vívók. 
Ferencz Nóra Anna révén nagy-
szerű eredmények születtek, 
hiszen a vívó két korosztályban 
is döntőbe jutott. Az újonc női 
kard egyéni versenyben végül 
a képzeletbeli dobogó második 
fokára állhatott, valamint egy 
korosztállyal feljebb a serdülők 
között is a 2. helyet szerezte meg 
a harmincegy induló között. A 
kanizsai vívók legközelebb hazai 
környezetben bizonyíthatnak, hi-

nem olyan mindennapos dolog, 
hogy tétmeccs keretében valaki 
öt gólt szerezzen, igaz, ez sem 
volt elegendő a pontszerzéshez. 
Az újvárosiak úgy győztek tehát 
7-5-re, hogy az NFC soraiból Bo-
zsoki Imre (képünkön) jegyzett 
öt találatot, Gyurcsányi Zsolt 
játékos-edzőnek azonban még-
is másról kellett beszélnie a ta-
lálkozó apropóján. – Egy biztos, 
lényegében már az öltözőben, 
valamint a hazaúton is az volt a 
téma, ennek a peches szériánk-
nak miként tudnánk véget vetni 
– fogalmazott a sokszoros válo-
gatott Gyurcsányi. – 25 éve fog-
lalkozom ezzel a sportággal, de 
ilyen részrehajlást lényegében 
még soha nem tapasztaltam. Vi-
szont ezt hagyjuk is, inkább azt 
mondanám el, hogy az első fé-
lidőben valóban nem játszottunk 
jól, a második húsz percben már 

mutattunk életjeleket úgymond, 
de a ki-ki helyzetek terén nem 
mi voltunk a kedvezményezet-
tek, s persze, hogy 6-5-nél is volt 
ilyen szituáció. Azonban hagyjuk 
is mindezeket, előre kell tekin-
tenünk, s minden bizonnyal a 
klubvezetéssel is leülünk, ho-
gyan lehetnénk hatékonyabbak 
– mondta az edző.

Jövő hétfőn, vagyis november 
11-én komoly erőpróba előtt áll 
a Kanizsa Arénában az NFC le-
génysége, hiszen a futsal Magyar 
Kupa 2. körében az NB I-ben sze-
replő Vehir.hu Futsal Veszprém 
csapatát látják vendégül 19.30 
órától. A veszprémiek az első osz-
tály középmezőnyéhez tartoznak, 
vagyis érdekes, s talán nézőcsa-
logató erőfelmérő elé nézhet a 
nagykanizsai gárda. 

POLGÁR László

szen november 9-10-én a Kanizsa 
Arénában rendezik a GKK Körver-
seny 2. fordulóját. Mindkét nap 
10 órától szurkolhatnak a hazai 
vívóknak.



BAK (12.22-01.20): Ha vinni akarja valamire az életben, akkor dolgozzon többet. Tudja jól, az égből semmi sem pottyan csak úgy az ember ölébe. Se pénz, se a sült 
galamb.
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EURÓPA KRÉMJÉNEK ELEJÉN, MAJD BIZTOS KEZDÉS A SZUPERLIGÁBAN
A 39. Sakk Klubok Európa Ku-

pájának szerbiai játéknapjai után 
lényegében azonnal indult is a 
sakk csapatbajnokságok Szuper-
ligája a honi topmezőny számára 
– a Tuxera Aquaprofit NSK bajnoki 
címvédő együttese is a hévízi dup-
la forduló keretében ültethette 
asztalhoz játékosait.

A nagykanizsaiak Szerbiában 
az Európa Kupa keretein beül vé-
gül a 11. helyet szerezték meg, a 
magyar Szuperligában, Haselbach 
Dávid csapatvezető szavai alapján 
is, pedig nem lehetett más céljuk, 
mint a biztos győzelmek elkönyve-
lése. Nos, aligha csalatkozhattak, 
mivel az 1. forduló keretében a 

DECEMBERBEN 
KÖVETKEZHET AZ 
ÚJABB HAZAI

Csoportja topcsapatai közül 
tulajdonképpen három bajno-
kija alatt kettőt már le is tudott a 
női amatőr kosárlabda NB I Zöld 
csoportjában szereplő Kanizsai 
Vadmacskák SE – immár új ott-
honában, a Kanizsa Arénában. 
Legutóbb az UNI Győr SZESE volt 
Gábor Erzsébet tanítványainak az 
ellenfele.

A győri kosarasok ellen az ifjú 
kanizsaiak sokáig nagyon jól 
tartották magukat, az összpon-
tosítás emészthette fel igencsak 
energiájukat, mely a folyamatos 
zárkózásra ment el, így 46-44-re 

is fel tudtak zárkózni egy idő-
kérést követően (képünkön) a 
vendéglátók. Talán ez volt az a 
bizonyos fordulópont, melyből 
viszont az ellenfél jött ki jobban, 
mivel azt követően néhány perc-
cel, a találkozó végén már 57-
47-es állást jelzett az eredmény-
jelző a Győr javára. Az Arénabeli 
szezonbeli siker még tehát várat 
magára a Vadmacskáknál, kosár-
labdázói amatőr NB I-es keretek 
között majd csak decemberben 
mérkőzhetnek az egyre jobban 
belakott új környezetükben.

POLGÁR László

Kékesi SE ellen 9:1-re sikerült 
győzniük, majd ezzel a lendülettel 
vághattak neki másnap az Aqua-
réna Kőbánya SE-vel szembeni 
találkozójuknak is. Itt a tíz táblát 
összevetve azért valamivel szoro-
sabb végeredmény alakult ki Hé-
vízen, de a Kanizsa ezt a párharcot 
szintén biztosan vette 7:3-mal, így 
a táblapontokat tekintve 16-nál 
járnak, s a táblázat első helyén áll-
nak, megelőzve a Haladás VSE-t, 
valamint az ASE Paksot. Folytatás 
immár december közepén, akkor 
kerülhet sor az Ajka elleni szuper-
rangadóra is, idegenben, a Veszp-
rém vármegyei helyszínen.

POLGÁR László

AZ ŐSZI BAJNOKI 
CÍM FELÉ TEKINTVE

Lényegében elérkeztünk a lab-
darúgó NB III Délnyugati csoport-
jának őszi szezonzáráshoz, hiszen 
vasárnap a 15. forduló találkozóit 
rendezik, melynek keretében az 
FC Nagykanizsa listavezető le-
génysége a Dunaharaszti MTK-t 
látja vendégül a Bányász-pályán 
13 órától.

Gabala Krisztián legénységé-
nek roppant egyszerű a dolga a 
mindenféle számolgatást elke-
rülvén az őszi bajnoki cím meg-
szerezéséhez, melyhez egy pont 
megszerzése szükséges. Termé-
szetes, hogy a Kanizsa három 
pontra törekszik, s a mérkőzés 
esélyesei a piros-kékek, „mind-
össze” annyi a feladatuk, hogy 
ezt realizálniuk is kell, gólokkal, s 
ha minden jól alakul, pontokban. 

Maga az évszak azonban még 
nem ér véget e fordulót követően 
a futballpályákon, mivel a már jól 
bevált szokásoknak megfelelően 
a tavaszi évadból két kört hoztak 
még át e naptári évre. Túlzottan 
ez sem kell, hogy foglalkoztassa a 
dél-zalaiakat, mivel kedvező soro-
zatban vannak, legutóbb a Paksi 
FC II vendégeként győztek 3-0-ra, 
s így három ponttal előzik meg a 
második Ferencvárosi TC II gárdá-
ját. November 17-én már inkább 
rangadónak tekinthető találko-
zó vár a Kanizsára, hiszen a BFC 
Siófokot látják vendégül Szabó 
Balázsék, papíron már a tavaszi 
szezonban, az évszakot tekintve 
még az ősz folyamán.

POLGÁR László

fotó: Polgár László



VÍZÖNTŐ (01.21-02.19):  Ügyeljen arra, hogy senki se kutakodjon az érzelmi élete, a kapcsolata után. Legyen visszafogottabb az ismerőseivel, és ha szükségét érzi, 
vezessen be akár házi hírzárlatot. 
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A 2024. október 24-i  
számunkban  

megjelent rejtvény 
megfejtése:

A LEGÉRTÉKESEBB 
SZÉPSÉG MINDIG 
AZ, AMELYNEK A 

MEGKERESÉSE 
IDŐBE TELIK.

Felhívás Bursa Hungarica ösztöndíj pályázatra
Nagykanizsa Megyei Jogú Város Önkormányzata idén is csatlakozott 
a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 
2025. évi fordulójához. 

A pályázati kiírás és Nagykanizsa Megyei Jogú Város Közgyűlésének 
a Bursa Hungarica Felsőoktatási szociális ösztöndíj elbírálásának 
rendjéről szóló szabályzata értelmében két típusú ösztöndíjra 
nyújthatnak be pályázatot a hátrányos szociális helyzetű fiatalok:

Az „A” típusú ösztöndíjpályázatra azok a települési önkormányzat 
területén (Nagykanizsa) lakóhellyel rendelkező, hátrányos szociális 
helyzetű felsőoktatási hallgatók jelentkezhetnek, akik felsőoktatási 
intézményben (felsőoktatási hallgatói jogviszony keretében) teljes 
idejű (nappali munkarend) alapfokozatot és szakképzettséget 
eredményező alapképzésben, mesterfokozatot és szakképzettséget 
eredményező mesterképzésben, osztatlan képzésben vagy felsőoktatási 
szakképzésben folytatják tanulmányaikat. 

A „B” típusú ösztöndíjpályázatra azok a települési önkormányzat 
területén lakóhellyel rendelkező, hátrányos szociális helyzetű 
fiatalok jelentkezhetnek, akik a 2024/2025. tanévben utolsó éves, 
érettségi előtt álló középiskolások vagy felsőfokú végzettséggel 
nem rendelkező, felsőoktatási intézménybe még felvételt nem nyert 
érettségizettek; és a 2025/2026. tanévtől kezdődően felsőoktatási 
intézmény keretében teljes idejű (nappali munkarend) alapfokozatot 
és szakképzettséget eredményező alapképzésben, osztatlan 
képzésben vagy felsőoktatási szakképzésben kívánnak részt venni. 
A pályázatbeadáshoz A Bursa Hungarica Elektronikus 
Pályázatkezelési és Együttműködési rendszerében (EPER-Bursa 
rendszer) pályázói regisztráció szükséges, melynek elérése: 
https:// www.eper.hu/eperbursa/paly/palybelep.aspx. 
Kizárólag a regisztrációt követően lehetséges a pályázati adatok 
feltöltése. A pályázók a regisztrációt követően az elektronikus 
felületen maguk rögzítik az adataikat teljes büntetőjogi 
felelősséget vállalva. 
A pályázat csak a pályázati kiírásban meghatározott csatolandó 
mellékletekkel együtt érvényes, a pályázat valamely melléklet 
hiányában formai hibásnak minősül.
A pályázó által kinyomtatott űrlapot az állandó lakóhely szerint 
illetékes települési önkormányzat Polgármesteri Hivatalánál 
írásban, a pályázó által aláírva, egy példányban kell benyújtani. 
(Polgármesteri Hivatal, 8800 Nagykanizsa, Erzsébet tér 7.  – 
Humánigazgatási csoport alagsori ügyfélfogadó: H: 8-12, SZ: 8-12, 
13-1600 Cs: 8-12) 
A pályázat csak a pályázati kiírásban meghatározott csatolandó 
mellékletekkel együtt érvényes, a pályázat valamely melléklet 
hiányában formai hibásnak minősül. A pályázatok benyújtására 
2024. november 4. és 2024. december 4. között van lehetőség. 
A pályázatok elbírálásának határideje: 2025. január 6. További 
információ: Pőczéné Faics Gabriella, 20/849-2442
A teljes pályázati kiírás a www.nagykanizsa.hu honlapon olvasható.

Alpolgármesteri fogadónap
Dr. Tóth-Bagó Mónika, Nagykanizsa alpolgármestere fogadónapot tart 
2024. november 13-án (szerda) 9 órától 12 óráig a Polgármesteri Hivatal 
I. emeleti tárgyalójában (Erzsébet tér 7.).

Képviselői fogadóóra
Gábris Jácint, az 1. számú egyéni választókerület önkormányzati 
képviselője fogadóórát tart 2024. november 20-án (szerda) 16:00-
16:45-ig a Corvin utcai óvodában, 17:00-17:45-ig a Napraforgó-téren/
játszótéren, 18:15-19:00-ig a Palini Inkey Boldizsár Általános Iskolában. 
Online kontakt: gabris.jacint@gmail.com vagy FaceBook/Messenger 
platformon „Gábris Jácint”

Kiadó  üzlethelyiségek
a belvárosban!

www.nkvg.hu

Részletekért keresse fel
honlapunkat.

Csengery u. 5.

Csengery u. 4.

Vasemberház

Elérhetőségünk: 30/153-7607

http://www.eper.hu/eperbursa/paly/palybelep.aspx


HALAK (02.20-03.20): Figyelmének középpontjában mostanában mindig a párja áll. Egyedül sokszor még azt sem tudja eldönteni, hogy milyen télikabátot vegyen 
magának. Ideje lenne önállósodnia egy kicsit. 
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PROGRAMAJÁNLÓ
HEVESI SÁNDOR MŰVELŐDÉSI KÖZPONT
November 7. (csütörtök) 14 óra
„EGYÜTT” – PÁRBAN A KULTÚRÁBAN 
– M. Csóti Ágnes író és Melega
István grafikusművész bemutatkozása
Közreműködik: Tóthné Hegedűs Er-
zsébet népművelő, versmondó
A Kanizsai Kulturális Központ és a Napra-
forgó Szenior Örömklub nyilvános
programja.
A részvétel INGYENES!

November 7. (csütörtök) 19 óra
Filharmónia – Fortissimo bérlet
TALÁLKÁT ADOTT A SORS
Gubik Petra – ének, próza
Balázs János – zongora
Jegyár: 6.900 Ft

November 8., 22. (péntekenként) 17 óra
GÉMKAPOCS TÁRSASJÁTÉK KLUB
Vezeti: Temesi Róbert és Szűcs Sándor

November 10. (vasárnap) 8-13 óra
ORSZÁGOS ÉREMGYŰJTŐ TALÁLKOZÓ
Érem- és bélyegbörze, ingyenes ár-
becslés és szaktanácsadás
9 óra 18-19. SZÁZADI BANKJEGYEK – KIÁLLÍTÁS
Megnyitja: Farkas István, a Nagykani-
zsai- és Keszthelyi MÉE vezetője
Szervező: a Magyar Éremgyűjtők Egye-
sületének Nagykanizsai Csoportja,
valamint a Kanizsai Kulturális Központ
November 16. (szombat) 18 óra
PILLANATKÉPEK – A ZALAGYÖNGYE MŰVÉ-
SZETI MŰHELY CSOPORTJAINAK MŰSORA
Jegyár: 2.000 Ft. Jegyek kaphatók 
a HSMK jegypénztárában.

November 20. (szerda) 17 óra
ARCAIM II. – kiállítás Süle Györgyi kerámiáiból
Megnyitja: Wilheim Gábor dizájner
Megtekinthető: december 19-ig, a 
HSMK színházi előcsarnokában

MEDGYASZAY HÁZ
November 6. (szerda) 18.30 óra
HA SZERETSZ, MIÉRT NEM SZERETSZ?
– irodalmi-pszichológiai est
Az irodalmi-pszichológiai esten Dobray Sarolta író, az 
„Üvegfal” című regény, és Bánki György pszichiáter, az 
„A legnagyszerűbb könyv a nárcizmusról” című
könyv szerzője beszélgetnek a manapság olyan gyak-
ran emlegetett „bántalmazó kapcsolatokról.”

November 8. (péntek)
JAZZKANIZSA
18 óra BALÓ SÁMUEL TRIÓ & DRESCH MIHÁLY
Richter Ambrus – dob, Baló Sámuel – zongora, Mis-
kolczi Márk – nagybőgő,
vendég: Dresch Mihály – szaxofon
19.30 óra BUDAPEST JAZZ ORCHESTRA
GEORGE GERSHWIN 125’+1
Közreműködik: Urbán Orsi
21 óra NÉMETH FERENC TRIÓ (USA – F – H)
Németh Ferenc – dob , Rick Margitza – tenorszaxofon, 
Tzumo Árpád – zongora

November 13. (szerda) 18 óra
TÉTOVA ÓDA – Radnóti Miklós versei
Pomázi Zoltán (Bojtorján) zenés irodalmi estje

MÓRICZ ZSIGMOND MŰVELŐDÉSI HÁZ

November 15. (péntek) 17 óra
ÁLLAT AZ EMBERNEK ÜZEN – AZ ÁLLATOK TANULÁSA
Előadó: Dr. Kovács György egyetemi tanár
Jegyár: 1.500 Ft

November 21. (csütörtök) 10 és 14 óra
Gyermekszínházi sorozat
MENJÜNK VÁSÁRBA! – a Mesebőrönd előadása
Jegyár: 1.500 Ft

 

VOKSH 
OKTATÁSI 
KFT
Nagykanizsa, Ady Endre utca 30.
tel. 06-30-491-7051 
/ny.sz. E-000883/2014/ 

Következő Gépkezelő vizsgánk november 27 ! 
Jelentkezési határidő november 11 !
Online kategóriás elméleti képzéseinkre 
folyamatosan várjuk jelentkezéseteket!

Személygépkocsi, teherautó, pótkocsi (CE, vagy 
BE) és autóbusz vezetői kategóriákban.

B kategóriánál 25 000 Ft állami támogatás 
/55/2018 korm.rendelet alapján/

Gyakorlati órákra részletfizetési lehetőség!
Azonnali gyakorlati vezetés kezdés.

+36304917051
beke.ivett@voksh.hu

Voksh Autósiskola Nagykanizsa a jó választás!

34 éve az úton társak vagyunk !
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HALÁSZLÉ ÉS VARGABÉLES

Az elmúlt napok kellemes őszi 
időjárását kihasználva Szakács 
Lászlóné Ica is bográcsban főzte 
meg az ebédet. A halászlé mellé 
már előző nap megsütötte a var-
gabélest. 

A HALÁSZLÉ HOZZÁVALÓI  
ÉS ELKÉSZÍTÉSE:
30-30 dkg pontyfej, pontyfarok, 
keszeg, kárász, 1 kg pontyszelet, 
egy-egy db zöldpaprika, paradi-
csom, zöldség, sárgarépa, 1 db 

chili paprika, só, bors, 2 db bur-
gonya, őrölt fűszerpaprika, 3 db 
vöröshagyma, 1 fej fokhagyma, 2 
db halászlékocka, olaj. 

Ica a zöldségféléket megdinsz-
teli, megszórja a paprikával, a 
fűszerekkel, felönti vízzel, és 
hozzáadja az alaplébe való hal-
szeleteket. Forrástól számítva, 
alacsony lángon 25 percig főzi, 
majd az egészet átpaszírozza. 
Ezt a sűrű alaplevet közepes lán-
gon ismét felforralja, beleteszi a 
pontyszeleteket, és 15 perc alatt 
készre főzi. 

A VARGABÉLES 
HOZZÁVALÓI:
40 dkg hosszúmetélt, fél kg túró, 
5 ek kristálycukor, 2 cs vaníliás 
cukor, vaj, 3 dl tejföl, 3 tojás, ma-
zsola, 1 cs réteslap, étolaj, citrom-
héj.

ELKÉSZÍTÉSE:
A hosszúmetéltet puhára főz-

zük, leszűrjük, és hideg vízzel 
átöblítjük. Lecsepegtetjük róla a 

vizet, és hagyjuk kihűlni. A túrót 
villával összetörjük, hozzáadjuk 
a cukrot, a reszelt citromhéjat, a 
tejfölt, a tojássárgáját, a vajat és a 
mazsolát, és az egészet összeke-
verjük. A tojások fehérjét kemény 
habbá verjük egy csipet sóval, 
és a túrós masszához keverjük. 
A teljesen kihűlt, vajjal össze-
kevert tésztát a túrós masszával 
összeforgatjuk. A tepsit kibélel-
jük sütőpapírral, és ráhelyezünk 
egy réteslapot úgy, hogy a tepsi 
oldalát is befedje. Lekenjük olaj-
jal, rárakunk még egy réteslapot, 
és ugyanígy a harmadikat is, de 
azt már nem kenjük le. Ezután 
a túróstésztás-masszát egyenle-
tesen ráöntjük a réteslapra, és 
befedjük egy réteslappal, amit 
megkenünk olajjal, és még két 
réteslappal megismételjük ezt a 
műveletet. A tetejét beolajozzuk, 
és 160 fokra előmelegített sütő-
ben készre sütjük. Tálalás előtt a 
tetejét megszórjuk cukorral, és 
felszeleteljük. 

BAKONYI Erzsébet


